
با اعلام نظر موافق ۸ کشور عضو؛

ایران عضو سازمان همکاری شانگهای شد
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با حقوق بازنشستگی 
نمی توان امرارمعاش کرد!

 کاهش سقف مهریه به 14 سکه این بار در دستور کار بهارستان نشین ها؛

طرحی که حقوق زنان را 
ضعیفتر از قبل می کند

شهردار مشهد مطرح کرد:

تسهیل گری و رفع موانع 
برای سرمایه گذاری در مشهد

صبح امروز گذار از دنیای سنتی به مدرنیته را بررسی می کند؛

فرهنگ مصرف بی مصرف ها



2
شنبه 27 شهریور 1400/   سال سوم  /   شماره 1025

Vol.3.No.1025 / September .18.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس

سی

 واکنش رسانه های عربی به عضویت ایران 
در شانگهای 

پذیرش عضویت دائم جمهوری اســامی ایران در سازمان همکاری شانگهای بازتاب گسترده ای در 
رسانه های عربی منطقه داشت.

وبگاه »الخلیج الجدید«  در اخبار مهم خود به این موضوع پرداخت و نوشــت که اعضای ســازمان 
همکاری شــانگهای )SCO( روز جمعه با پیوستن ایران به این سازمان به عنوان عضو دائم موافقت 

کردند.
این رســانه ادامه داد که »شی جین پینگ«، رئیس جمهوری چین در اجاس سران در تاجیکستان 
گفت که ایران در نشست امروز به عنوان یک عضو کامل سازمان شانگهای در نظر گرفته می شود.

رئیس جمهوری چین  تاکید کرد که  کشورها باید به شدت مورد حمایت قرار گیرند تا مسیرهای توسعه 
و الگوهای خود را متناسب با شرایط داخلی بررسی کنند.

شی گفت که کشورهای سازمان همکاری شانگهای باید از مداخله خارجی در امور دیگران و منطقه 
جلوگیری کرده و به بازگرداندن ثبات در افغانستان کمک کنند.

»ابراهیم رئیسی« رئیس جمهوری ایران نیز از پیوستن ایران به این سازمان قدردانی کرد و افزود که 
کشورش می تواند پیوندی به اوراسیا از طریق کریدوری باشد که شمال را به جنوب متصل می کند.

رئیســی در اجاس روز جمعه گفت که تهران امیدوار است با پیوستن به این سازمان بتواند با تحریم 
های یک جانبه مقابله کند.

»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری روســیه هم از حمایت کشــورش از تصمیم آغاز مراحل پذیرش 
عضویت ایران در سازمان همکاری شانگهای خبر داد.

رئیس جمهوری روســیه که از طریق وبینار در اجاس ســران کشــورهای عضو سازمان همکاری 
شــانگهای صحبت می کرد، گفت که روســیه از تصمیم برای آغاز مراحل پذیرفتن ایران به عنوان 
عضو سازمان همکاری شانگهای حمایت می کند زیرا همواره خواهان مشارکت کامل این کشور در 

سازمان شانگهای بوده است. 
وی ادامه داد: ما همه اهمیت فراوان برای مســائل مربوط به همکاری سازمان همکاری شانگهای با 
کشــورهایی که سعی در برقراری روابط و گفت و گوهای صریح و کامل با سازمان ما دارند و امکان 

برای مشارکت و پیوستن به کار آن را بررسی می کنند، قائل هستیم. 
خبرگزاری روســی »اسپوتنیک« نیز در نسخه عربی خود نوشت که ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری 
ایران روز جمعه ابراز امیدواری کرد که عضویت کشورش در این سازمان به ایران در مقابله با تحریم 

ها کمک کند.
رئیســی در این اجاس گفت که تهران امیدوار است با پیوستن به این سازمان بتواند با تحریم های 

یک جانبه مقابله کند.
در همین زمینه، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه نیز امروز جمعه از حمایت کشورش از تصمیم 

برای آغاز مراحل پذیرش عضویت جمهوری اسامی ایران در سازمان همکاری شانگهای خبر داد.
رئیس جمهوری روسیه که از طریق پیوند ویدئویی در اجاس سران کشورهای عضو سازمان همکاری 
شانگهای سخن می گفت، بیان کرد که ما همه اهمیت فراوان برای مسائل مربوط به همکاری سازمان 
همکاری شانگهای با کشورهایی که سعی در برقراری روابط و گفت و گوهای صریح و کامل با سازمان 

ما دارند و امکان برای مشارکت و پیوستن به کار آن را بررسی می کنند، قائل هستیم. 
تارنمای شبکه خبری »المیادین« لبنان هم در بازتاب عضویت ایران نوشت که سازمان شانگهای با 

اعطای عضویت کامل به ایران موافقت کرد.
المیادین که در این خبر که تصویر آن را به ســرباز ایرانی با در دســت داشــتن پرچم ایران و چین 
اختصاص داده اســت، افزود که اعضای سازمان شانگهای با پذیرش ایران در این سازمان به عنوان 
عضو دائم موافقت کردند و ایران از این اقدام که اجازه می دهد پیوندی به اوراسیا داشته باشد، استقبال 

می کند.
خبرنگار المیادین گزارش داد که اعضای سازمان همکاری شانگهای امروز جمعه با پیوستن ایران به 

این سازمان به عنوان عضو دائم موافقت کردند.
شی جین پینگ، رئیس جمهوری چین در اجاس سران در تاجیکستان گفت که ایران در نشست امروز 

به عنوان یک عضو کامل سازمان شانگهای در نظر گرفته می شود.
رئیس جمهوری روســیه هم در ســخنرانی وبیناری خود در این اجاس گفت که روسیه همواره از 
عضویت و مشارکت کامل ایران در سازمان همکاری شانگهای حمایت می کند، زیرا این کشور نقش 

مهمی در منطقه ایفا می کند.
تارنمای »عربی ۲1« نیز با مهم خواندن عضویت ایران در سازمان همکاری شانگهای نوشت که روند 
عضویت ایران به سازمان همکاری شانگهای همزمان با آغاز اجاس مجازی امروز جمعه با استقبال 

روسیه از این اقدام آغاز شد.
ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه اعام کرد که مسکو از آغاز مراحل روند عضویت دائم ایران 

استقبال می کند.
وی در ســخنرانی مجازی در اجاس گفت که روســیه به همکاری خود با ســازمان شــانگهای و 

کشورهایی که به دنبال گفت و گوی باز و جامع هستند، اهمیت زیادی می دهد.
پوتین ادامه داد که روســیه از موافقت رهبران کشورهای سازمان همکاری شانگهای برای آغاز روند 

عضویت جمهوری اسامی ایران در این سازمان حمایت می کند.
رئیس جمهوری روسیه افزود که ما همیشه با توجه به نقش و جایگاه مهم ایران در اوراسیا از عضوییت 

و مشارکت کامل تهران در این سازمان حمایت کرده ایم.
 در پایان بیست و یکمین نشست سران سازمان شانگهای که در دوشنبه پایتخت تاجیکستان برگزار 
شد، سران هشت کشور عضو اصلی سازمان، نظر موافق خود را با تبدیل عضویت جمهوری اسامی 

ایران از عضو ناظر به عضو اصلی اعام و اسناد مربوط به آن را امضا کردند.
شــایان ذکر است که سازمان همکاری شانگهای شــامل روسیه، هند، قزاقستان، چین، قرقیزستان، 
پاکستان، تاجیکستان و ازبکستان اســت، در حالی که ایران، افغانستان، باروس، و مغولستان عضو 

ناظر هستند.
شرکای گفت و گوی سازمان شــانگهای نیز شامل جمهوری آذربایجان، ترکیه، ارمنستان، کامبوج، 

نپال و سریانکا است.

بیانیه مشترک نشست وزرای خارجه ایران، 
روسیه ، چین و پاکستان درباره افغانستان

بیانیه مشــترک نشست وزرای خارجه جمهوری اســامی ایران، روسیه ، چین و پاکستان در حاشیه 
اجاس کشورهای عضو سازمان شانگهای و پیمان امنیت دسته جمعی در خصوص افغانستان منتشر 

شد.
وزرای امور خارجه جمهوری اسامی ایران، فدراسیون روسیه، جمهوری خلق چین و جمهوری اسامی 
پاکستان در حاشیه اجاس شانگهای و پیمان امنیت دسته جمعی در تاریخ شانزده سپتامبر ۲0۲1 در 

شهر دوشنبه به منطور بحث و بررسی وضعیت افغانستان با یکدیگر دیدار نمودند.
وزرای امورخارجه بار دیگر بر اراده خود نســبت به تقویت صلح، امنیت و ثبات در افغانســتان و کل 

منطقه تاکید کردند.
وزرای امور خارجه ضمن تاکید بر احترام به حاکمیت، استقال و تمامیت ارضی افغانستان، بار دیگر بر 
رعایت اصل پایه ای » به رهبری افغان ها، در مالکیت افغان ها« تصریح نموده و بر ادامه احترام به 

حق برخورداری از صلح، ثبات ، توسعه و رفاه مردم افغانستان تاکید نمودند.
وزرای امور خارجه بر ضرورت مرتبط ماندن با کشورهایی که دارای مسئولیت اولیه بازسازی اجتماعی، 
اقتصادی دوران پس از جنگ در افغانســتان می باشند به منظور فراهم نمودن کمکهای اقتصادی و 
بشردوستانه اضطراری ، تصریح نمودند.وزرای امور خارجه بر لزوم شکل گیری آشتی ملی در افغانستان 

و تشکیل دولت فراگیر جهت تامین منافع تمامی نیروهای سیاسی و قومی کشور تاکید کردند.
وزرای امور خارجه با امعان نظر به چالش های امنیتی با منشا قلمرو افغانستان، بر ضرورت هماهنگی 
تاشها جهت مقابله با تهدیدات از جمله گسترش تروریزم و قاچاق مواد مخدر ، با هدف تضمین ثبات 

منطقه ای و پاسخگویی به نگرانی های مشروع کشورهای همسایه و منافع آنها تاکید کردند.
وزرای امور خارجه نگرانی خود از وضعیت شــکننده انسانی ، اجتماعی و اقتصادی در افغانستان و نیز 

خطرات بوجود آمدن یک موج آوارگان در منطقه را بیان داشتند.
وزرای امور خارجه بر ضرورت احیای زندگی مسالمت آمیز و بهبود وضعیت اقتصادی کشور تاکید کرده 
و از جامعه بین المللی برای استمرار کمکهای بشردوستانه اضراری به افغانستان دعوت به عمل آوردند.
وزرای امور خارجه توافق کردند تا هماهنگی های بین چهار کشــور جمهوری اسامی ایران، روسیه، 
چین و پاکســتان در مورد افغانســتان ادامه یافته و دیدارها در سطوح وزرا، نمایندگان ویژه و سفرا در 

زمانهای تعیین شده را برگزار نمایند.

با اعلام نظر موافق ۸ کشور عضو؛

ایران عضو سازمان همکاری شانگهای شد
جمهوری اســامی ایران به عنوان نهمین 
کشــور، عضو اصلــی ســازمان همکاری 

شانگهای شد.
در پایان بیســت و یکمین نشســت سران 
سازمان شــانگهای که در دوشنبه پایتخت 
تاجیکستان برگزار شد، سران 8 کشور عضو 
اصلی ســازمان، نظر موافق خود را با تبدیل 
عضویت جمهوری اســامی ایران از عضو 
ناظر به عضو اصلی اعام و اسناد مربوط به 

آن را امضا کردند.
بر این اســاس فرآیند فنی تبدیل عضویت 
ایــران به عنــوان یکی از اعضــای اصلی 
سازمان آغاز شده و کشورمان از این پس به 
عنوان عضو اصلی این سازمان مهم منطقه 
ای با کشــورهای عضو همــکاری و تعامل 

خواهد داشت.
مولفه های راهبردی عضویت دائمی ایران 

در سازمان شانگهای
عضویت دائم در ســازمان شانگهای، از این 
پس ایــران را به عنوان قدرتی که عاوه بر 
پشــتوانه محکم مردمی و اعتقادی داخلی 
با یک پشــتوانه بزرگ سیاسی-اقتصادی-

امنیتی خارجی نیز همراه شده است معرفی 
خواهد کرد که طبعا اثر تهدید و فشــارهای 

غرب را به مراتب خواهد کاست.
به گزارش صبح امروز از نور نیوز، جمهوری 
اســامی ایران امروز جمعه ۲۶ شهریورماه 
1۴00 در جریان نشســت ســران سازمان 
همکاری های شــانگهای بــا موافقت همه 

اعضاء، نهمین عضو دائم این سازمان شد.
این اتفاق بزرگ که با درخواســت روســیه، 
پذیرش تاجیکستان به عنوان رئیس دوره ای 
شــانگهای و موافقت همه کشورهای عضو 
رقم خورد، صفحه تازه ای از روابط راهبردی 

ایران با کشــورهای شــرق را رقم زد تا در 
هیاهوی دشــمنی های غرب با ملت ایران 
و تاش برای انزوای کشــورمان، این پیام 
بــه جهان صادر شــود که جایــگاه والا و 
نقش موثر ایران در معــادلات منطقه ای و 

بین المللی قابل نادیده گرفته شدن نیست.

وجوه گسترده و اثرگذار شانگهای در عرصه 
مناســبات بین المللی از یک ســو و جایگاه 
ویــژه و راهبردی ایــران در نظام بین الملل 
به عنوان کشــوری با ظرفیت های فراوان و 
حلقه وصل شــرق به غرب از سوی دیگر، 
این رخداد بزرگ را بــه عاملی برای اضافه 
شــدن ظرفیت هــای فــراوان اقتصادی و 
ژئوپولیتیکــی جمهوری اســامی ایران به 
سازمان شانگهای و بهره مندی کشورمان از 
منافع قابل توجه عضویت در این ســازمان 

مبدل نمود.
اقتصادی  از دســتاوردهای  صــرف نظــر 
عضویت ایران در شــانگهای، این رخداد از 
نقطه نظر ایجاد موازنــه راهبردی در حوزه 
تنظیم روابط با غرب نیز واجد دستاوردهای 

قابل توجهی برای کشورمان است.
اهمیت این مسئله آنگاه روشن تر می شود که 
بدانیم بخش عمده ای از فشارهای اقتصادی 
و سیاســی سالیان گذشته غرب بر ایران که 
با نگاهــی زورگویانه همراه بــود با حضور 

کشــورمان در یک پیمــان منطقه ای موثر، 
محکــوم به کاهش بــوده و به طور قطع از 

دامنه اثرگذاری آن کاسته خواهد شد.
بر این اساس؛ عضویت دائم در سازمانی به 
ابعاد شــانگهای که ۲ عضو آن یعنی چین و 

هند از قدرت های برتر اقتصادی دنیا، ۲ عضو 
آن یعنی چین و روســیه عضو دائم شورای 
امنیــت و دارای حق وتو و ۴ عضو آن یعنی 
چین، روسیه، هند و پاکستان از قدرت های 
اتمی هستند و با اختصاص 35درصد خشکی 
زمین و ۴۲ درصد جمعیت جهان، بیشترین 
تولیدکننده و مصرف کننده انرژی در جهان 
محسوب می شوند طبعا جایگاه جهانی ایران 

را ارتقاء خواهد داد.
نکته آنکه؛ گرچه پیمان شــانگهای در ابتدا 
بیشتر رویکرد و کارویژه ای امنیتی داشت اما 
سال هاســت که با تمرکز بر حوزه اقتصادی 
عمــا همه نگاه ها در سراســر دنیــا را به 
ویژه در حوزه رشــد سرانه اقتصادی به خود 
معطوف کرده و به مقومی برای بلوک قدرت 
جدید شــکل گرفته در برابر نظام تک قطبی 

غرب تبدیل شده است.
بــه بیــان بهتــر؛ ســازمان همکاری های  
شانگهای با حدود ۲5 درصد تولید ناخالص 
ملی دنیــا از جمله معدود ســازمان هایی با 

ماهیت هم زمان اقتصادی و امنیتی-نظامی 
است که »حوزه تمدنی آنگلوساکسونی« به 
آن راه نداشته و ظرفیت های توسعه خود را 
تنها بر بســتر کشورهای مستقل از هژمونی 

غرب بنیان نهاده است.
این ویژگــی مهم در کنار عملیاتی شــدن 

راهبرد نگاه به شــرق در ایران ســبب شده 
تا عضویت دائم کشــورمان در این سازمان 
به عنــوان ضربه ای به راهبرد غربی ها برای 
محدودســازی ایران تلقی شــده و آن را به 
مثابه مکمل فرآیند قدرت یابی بلوک قدرت 
جدید و انســجام غرب و شرق آسیا در برابر 

خود ارزیابی کنند.
بــه این موضوع این نکته مهــم را نیز باید 
افزود که عضویت ایران در پیمان شانگهای 
موجب باز شــدن مسیر جدید همکاری های 
امنیتی در قالب یک پیمــان امنیت جمعی 
خواهد شــد که به دلیل قــرار گرفتن ایران 
در مسیر کریدور شمال به جنوب و غرب به 

شرق اهمیت بسیار زیادی دارد.
قرار گرفتن ایران در گلوگاه این دو شــاه راه، 
عاوه بر جایگاه ویژه کشــورمان در تامین 
انرژی که به شــدت مورد نیاز چین و هند به 
عنوان دو عضو مهم پیمان شانگهای است 
در کنار پیمان های راهبردی دوجانبه با چین 
و هند از جمله ســند همکاری ۲5 ســاله با 

چین در ردیف مزیت های دوســویه حضور 
ایران در شانگهای است.

از ســوی دیگر؛ نقش ویژه و بی بدیل ایران 
در مقابله بــا تروریســم و افراط گرایی که 
گوشــه ای از آن در مقابله با تروریست های 
تکفیــری و حمایت از دولت هــای ملی در 
عراق، ســوریه و لبنان بــروز یافت از دیگر 
اختصاصی کشورمان است که  ظرفیت های 
اعضای شــانگهای بر روی آن حساب ویژه 

باز کرده اند.
حضور قدرتمنــد ایران در حــوزه مبارزه با 
تروریسم طی ســال های اخیر نشان داد که 
تهران تنها قدرتی است که به دنبال مقابله 
واقعی با افراط گرایی بوده و اجازه اســتفاده 
ابزاری از گروه های تروریستی برای پیشبرد 
اهداف سیاسی را به کشورهای منطقه ای و 

فرامنطقه ای نمی دهد.
بر این اســاس؛ عضویت دائم در ســازمان 
شــانگهای، از این پس ایــران را به عنوان 
قدرتی که عاوه بر پشتوانه محکم مردمی 
و اعتقــادی داخلی با یک پشــتوانه بزرگ 
سیاسی-اقتصادی-امنیتی خارجی نیز همراه 
شده اســت معرفی خواهد کرد که طبعا اثر 
تهدید و فشارهای غرب را به مراتب خواهد 

کاست.
این مســئله بــا توجه به نــگاه ویژه دولت 
ســیزدهم و شــخص آیت الله رئیســی در 
حوزه سیاســت خارجی کــه تمرکز ویژه ای 
بــر موضوعــات اقتصــادی و محوریــت 
همکاری هــای منطقــه ای و مناســبات با 
همسایگان دارد، عما راهبرد ایران در شیوه 
تعامل با غرب را تحت تاثیر قرار داده و حتی 
بر مــواردی چون پرونده هســته ای نیز اثر 

مستقیم خواهد داشت.

بین الملل

تناقض های رفتاری مدعیان عدم اشاعه تسلیحاتی
وزیر امور خارجه پیشــین ایران در پیامی توییتری با اشاره به 
اختاف پیش آمده میان قدرت های جهانی بر ســر توافقی 
موســوم به پیمان فناوری زیر دریایی هســته ای، آن را در 
تناقض با ادعاهایشــان در زمینه عدم اشاعه تسلیحاتی تلقی 

کرد.
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه پیشین ایران در صفحه 
توییتــرش نوشــت:  »تناقضی در بخش تاریخــی: آمریکا، 
انگلیس، اســترالیا و فرانسه که همگی قهرمانان خودخوانده 
ی عدم اشاعه تســلیحات هسته ای هســتند در رقابتند تا 

وسیله اشاعه اورانیوم با غنای بالا را فراهم کنند. 
ظریف افزود:  خشــم و نفاق امروز بر ســر رقابت برای یک 
قرار داد زیردریایی است که در بر دارنده تهدید جدی اشاعه 

تسلیحاتی می باشد. جهان نظاره گر است. 
ایسنا نوشت: اظهارات ظریف در پی این مطرح می شود که 

دولت فرانســه به تازگی از اقدام جــو بایدن در اعام پیمان 
فناوری زیردریایی هســته ای با انگلیس و استرالیا که موجب 
لغو توافق تسلیحاتی پاریس با کانبرا می شود، ابراز نارضایتی 

کرده است. 
ژان ایو لودریان، وزیر خارجه و فلورنس پارلی، وزیر نیروهای 
مسلح فرانســه عصر چهارشــنبه در بیانیه مشترکی گفتند: 
انتخــاب آمریکا برای کنار گذاشــتن یک متحد و شــریک 
اروپایی مانند فرانســه از مشارکت ســاختاری با استرالیا، آن 
هم در زمانی که ما در منطقه هند و اقیانوسیه با چالش های 
بی سابقه ای روبرو هستیم، نشان دهنده عدم انسجام است که 

فرانسه فقط می تواند به آن اشاره کرده و متاسف شود.
اعتراض آنها نشــانه نارضایتی پاریســی ها از موافقتنامه ای 
اســت که ناظران آمریکایی آن را به عنوان یک پیشــرفت 
استراتژیک بزرگ برای اســترالیا و شاهدی بر قدرت شبکه 

اتحاد ایالات متحده توصیــف می کنند و آن را نقطه مقابل 
اســتدلال چین می دانند، مبنی بر اینکه خروج آشفته آمریکا 
از افغانســتان، شکســت آینده حمایت آمریکا از متحدان را 

پیش بینی می کند.
با این حال، دولت امانوئل ماکرون، رئیس جمهوری فرانســه 
ایــن اعامیه را نقض اعتماد از ســوی اســترالیا و نشــانه 
بی احترامی از ســوی بایدن می داند که نیاز به »خودمختاری 

استراتژیک« از ایالات متحده را افزایش می دهد.
در همین حال وزیر خارجه فرانسه در مصاحبه با رادیو فرانس 
اینفو گفت که تصمیم اســترالیا برای لغو توافق زیردریایی با 
شــرکت فرانسوی »خنجر از پشــت« بود که »اعتماد او را 

تضعیف کرد.«
لودریــان تاکید کرد: این حقیقتا خنجر از پشــت اســت. ما 
روابطی بر پایه اعتماد با اســترالیا برقرار کردیم و این اعتماد 

اکنون تضعیف شــده است. لغو این توافق مرا عصبانی کرده 
است. استرالیا و آمریکا باید در این رابطه شفاف سازی کنند.

روز چهارشــنبه، انگلیس، آمریکا و اســترالیا در تاش برای 
مقابله با قدرت فزاینده چیــن از امضای یک عهدنامه ویژه 
برای به اشــتراک گذاشتن فناوری های پیشرفته دفاعی خبر 
دادند که با محکومیت چین روبرو شــد. این شــراکت تحت 
عنوان آکوس )AUKUS( به اســترالیا امکان می دهد برای 
اولین بار زیر دریایی هایی با نیروی محرکه هسته ای بسازد.

در نتیجه این توافق، اســترالیا معامله ای برای ســاختن زیر 
دریایی هایی را که فرانسه طراحی کرده است، کنار می گذارد. 
فرانســه در سال ۲01۶ برنده یک قرارداد 50 میلیارد دلاری 
)دلار اســترالیا( برای ســاخت 1۲ زیردریایــی برای نیروی 
دریایی استرالیا شده بود که بزرگترین قرارداد دفاعی استرالیا 

بود.

بر این اساس فرآیند فنی تبدیل عضویت ایران به عنوان یکی از اعضای اصلی سازمان آغاز شده 
و کشورمان از این پس به عنوان عضو اصلی این سازمان مهم منطقه ای با کشورهای عضو 

همکاری و تعامل خواهد داشت

,,

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك جغتاي

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي  
. برابــر رأي شــماره 1۴00۶030۶018000170 - 1۴00/0۶/07 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جغتاي تصرفات مالکانه بامعارض متقاضي 
موقوفه تکیه جغتاي به نمایندگی اداره اوقاف و امور خیریه جغتای، یک قطعه زمین مزروعي به مساحت 9۶۴0.۲۶ مترمربع، 
از پاک ۴1 فرعي از 17 اصلي موسوم به اراضی طرسک از بخش 7 سبزوار از محل مالکیت رسمی خود متقاضی ) موقوفه 
تکیه جغتای (  محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/0۶/10  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴00/0۶/۲7
حمیدرضا آریان پور – رئیس ثبت اسناد و اماک جغتای

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد 
ســند رسمی برابر رای شماره 1۴00۶030۶005003۴۶3 مورخ 1۴00/05/09 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات مالکانه 
بامعارض آقای احمد بخشــیان ایوری فرزند اســماعیل نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
71۲1۴/۴0 متر مربع از پاک شــماره 1۶7 اصلی واقع در مزرعه و قنات بایره حســین آباد بخش 1۲ حوزه ثبت ملک 
نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای عباســعلی آگنج فرزند محمدصادق محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی  میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت 

اول 1۴00/0۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/07/11   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی . برابر رای شــماره 1۴00۶030۶0۲1001015 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای محسن 
نقی زاده فرزند علی محمد به شماره شناسنامه ۴1۶ صادره از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 17۴ 
متر مربع قســمتی ازپاک  183۶ فرعی از ۴  اصلی واقع درخراســان رضوی بخش  ۴  حوزه ثبت ملک بردســکن 
خریداری از مالک رســمی  آقای محمد باقر مدرس محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴00/۶/۲7. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/7/11
غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واماک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی . برابر رای شــماره 1۴00۶030۶0۲10010۲1 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای علی 
اکبر آردم  فرزند سلیمان به شماره شناسنامه ۲9 صادره از بردسکن درششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
138897 متر مربع اراضی مســتثنیات مرزعه قنات ابراهیم آباد پاک 175 اصلی بخش ۶ بردســکن واقع درخراسان 
رضوی بخش ۶ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی مشاعی متقاضی و ورثه غامرضا علیخانی محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۲7. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/7/11
غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واماک بردسکن

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی 1- برابر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۴۴۴3 مورخ 1۴00/0۶/0۴ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات مالکانه 
بامعارض آقای احمد عارفخانی فرزند حســن نسبت به ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 107/۶1 مترمربع از 
پاک شــماره 31 فرعی از 38 اصلی واقع در اراضی گذر شــاه پســند بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از 
مالک رســمی آقای محمود زراعی شرق محرز گردیده اســت. ۲- برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۴597 مورخ 
1۴00/0۶/08 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور تصرفات مالکانه بامعارض آقای محمدعلی اله آبادی فرزند محمدصادق نسبت 
به ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 99/30 مترمربع از پاک شــماره ۲99 فرعی از ۴1 اصلی واقع در اراضی 
کاظم آباد بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای جواد سمیعی مقدم فرزند عباسعلی محرز 
گردیده اســت. 3- برابر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۴۴۶1 مورخ 1۴00/0۶/05 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات 
مالکانه بامعارض آقای محمد فخریان فرزند محمداســماعیل نسبت به ششــدانگ یکباب مغازه به مساحت ۶3/۶0 
مترمربع از پاک شماره ۲1۲ اصلی واقع در اراضی ده شیخ لگزیها بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک 
رسمی آقای عباسعلی بزقوچانی فرزند علی محرز گردیده است. ۴- برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۴۴8۶ مورخ 
1۴00/0۶/0۶  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات مالکانه بامعارض آقای محمد عشقی فرزند صفرعلی نسبت به ششدانگ 
یک باب مغازه به مســاحت 100/۲0 مترمربع از پاک شــماره 7۶09 فرعی از 15 اصلی واقع در اراضی فاروب رمان 
بخش 5 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم نبات بایگی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی  میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت 

اول 1۴00/0۶/10 تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/0۶/۲7   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
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خراسان شمالی در صدور مجوز سرمایه گذاری برتر کشوری شد 

سیمان به قیمت واقعی خود بازگردانده شد

رییس ســازمان صنعــت، معــدن و تجــارت 
خراسان شمالی گفت: براســاس آخرین نتایج 
اعام شده این ســازمان به لحاظ رشد میزان 
صدور مجوزهای سرمایه گذاری عنوان نخست 

استان ها را به خود اختصاص داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، روز گذشته حســین حاجی بگلو اظهار 
داشــت: بر اساس نتایجی که اخیرا اعام شده، 
میزان مجوزهای صادر شده در سال 99 نسبت 
به ســال ماقبل با رشد ۲۲5.3 درصدی روبه رو 
اســت و به این لحاظ در  جذب سرمایه گذاری 
رتبه اول در میان اســتان های کشور به دست 

آمده است.
وی با اشــاره به اینکه در سال 99، 5۴3 مجوز 
ســرمایه گذاری در این ســازمان صادر شــده 
است گفت: تاش داریم تا بسترها برای جذب 
سرمایه گذار در اســتان فراهم و شرایط برای 

حضور و فعالیت بخش خصوصی در این استان 
تسهیل شود.

رتبه دوم خراسان شمالی در رفع تعهدات ارزی 
حاجی بگلو در بخش دیگر سخنان خود با اشاره 
به اینکه این سازمان در سال گذشته، رتبه دوم 
استان های کشــور در زمینه رفع تعهد ارزی را 
به خود اختصاص داده است گفت: از سال 97 تا 
امسال ۴0 صادر کننده در استان بابت تعهدات 
ارزی بدهکاری بودند کــه 1۲ صادر کننده در 
بخش محصــولات تولیــدی و ۲8 درصد در 
بخش غیرتولیدی بوده و اکنون بخش زیادی از 

این تعهدات رفع شده است.
وی گفت: بیــش از ۴1 میلیــون دلار کالا از 
اســتان در چهار ماهه نخســت سالجاری و در 
شــرایط کرونایی صادر شد که این رقم نسبت 
به مدت مشــابه پارسال بیش از 88 درصد رشد 

دارد.

حاجی بگلو اظهار داشــت: ایــن میزان ارزش 
صادراتی برابر با 1۲8 هزار و 900 تن کالا است 
که از لحاظ وزنی نیز نسبت به مدت مشابه سال 

قبل 38 درصد رشد داشته است.
وی با اشاره به کسب رتبه دوم در زمینه تنظیم 
بازار خراسان شمالی در میان استان های کشور 
افزود: اکنون قیمت نان در این اســتان پایین 
ترین میزان را در کشــور دارد، قیمت گوشــت 
مرغ هم در استان کنترل شــده و پایین ترین 

قیمت را در سطح کشور دارد.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان 
شمالی اظهار داشت: تاش داریم تا با اقدامات 
انجام شــده در زمینه تنظیم بــازار، کالاهای 
اساســی به موقع و به میزان نیاز به دست مردم 

برسد. 
خراسان شمالی در شمال شرق کشور واقع است 
و حدود ۴00 واحد صنعتی در آن دایر است.   

عضـو کمیسـیون صنایع و معادن مجلس شـورای اسـامی 
گفـت: وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت بـه نخسـتین تعهد 
خـود بـه مجلسـی ها جامه عمل پوشـاند و قیمت سـیمان را 

بـه قیمت واقعـی خـود بازگرداند.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از وزارت 
صنعـت، معـدن و تجارت، »لطـف الله سـیاهکلی« افزود: در 
ایـن دوره صحبت های مبسـوطی بـا وزرا بـرای رای اعتماد 
در صحـن مجلـس و کمیسـیون ها داشـته ایـم و اعتمـاد ما 

بـه وزرا مشـروط بوده اسـت.
و  وعده هـا  بـه  عمـل  را  اعتمـاد  رای  حفـظ  شـرط  وی، 
بـه  توجـه  ادامـه داد:  و  برشـمرد  شـده  ارائـه  برنامه هـای 
سـیمان، فـولاد، خـودرو، تنظیـم بـازار، صـادرات و غیـره از 
جملـه برنامه هـای »سـید رضـا فاطمی امین« وزیـر صنعت، 

معـدن و تجـارت بـوده اسـت.
نماینـده مـردم قزویـن، البـرز و آبیـک در مجلـس شـورای 
اسـامی بـا اعـام اینکـه وزیـر صنعـت قـول داده بـود که 
قیمـت سـیمان را تـا مهرمـاه بـه قیمـت واقعـی بازگردانـد، 
خـود  تعهـد  نخسـتین  بـه  عمـل  بـا  فاطمی امیـن  گفـت: 
بـه مجلسـی ها، قیمـت سـیمان را بـه قیمـت واقعـی خـود 

بازگردانـد.
سـیاهکلی اضافه کـرد: بـا همیـن توانمنـدی و عزمـی که از 

فاطمی امیـن سـراغ داریـم، قیمت فـولاد نیز تعدیـل خواهد 
شـد و اقدام های مناسـبی بـرای خودرو نیز ارائـه خواهد داد.

خاطرنشـان کرد:  معادن مجلـس  و  عضو کمیسـیون صنایع 
وزیـر صنعـت بـرای بهبـود وضعیـت بـازار فولاد و خـودرو، 
زمان بنـدی مناسـبی را از مجلـس گرفته اسـت و بر اسـاس 
همیـن برنامـه زمان بنـدی بـه موفقیت هـای خوبـی خواهد 

رسید.
بـه گـزارش صبح امـروز، پیـش از این، وزیر صنعـت، معدن 
و تجـارت بـا بیـان اینکـه قیمـت سـیمان بـه نـرخ پیش از 
قطعـی بـرق بازگشـت و قیمـت آن در بـورس به کیسـه ای 
۲5 هـزار تومـان رسـیده، گفته بـود: اقداماتی کـه در جریان 
کنتـرل قیمـت سـیمان در وزارت صنعت انجام شـد، برخورد 
تعزیراتـی و دسـتوری نبـود؛ بلکـه اصـاح سـاختارها منجر 

بـه تعـادل بـازار و کاهش قیمت ها شـد.
عضـو کابینـه دولـت سـیزدهم بـا بیـان اینکه نرخ سـیمان 
فلـه نیـز بـه 3۶0 تومـان رسـید کـه همـان قیمت سـه ماه 
قبـل اسـت، تأکیـد کـرد: کاری که ما بـرای کنتـرل قیمت 
سـیمان انجـام دادیـم اصـاح سـاختار بـود و بـا روش های 
تعزیراتـی، مـوردی و همچنیـن ایجـاد جـو روانـی، قیمت ها 
بـه اینجا نرسـید، بـه طوری کـه تعادلی کـه در بـازار ایجاد 

شـد نـرخ سـیمان را کاهنـده کرد.

وزیر صمت: زنجیره تولید محصولات لبنی 
ساماندهی می شود

وزیر صنعت از مطالعه و برنامه ســاماندهی زنجیره صنعت لبنیات خبر داد و گفت: با نظارت 
و ســاماندهی تامین به موقع نهاده ها و همچنین کاهش برخی هزینه ها می توانیم قیمت ها 

را ساماندهی کنیم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، سید رضا فاطمی امین که امروز 
به همــراه محمد مخبر، معاون اول رییس جمهور از میدان میوه و تره بار بازدید می کرد، از 
مطالعه و برنامه ســاماندهی زنجیره صنعت لبنیات خبر داد و گفت: این زنجیره شامل تامین 
خوراک دام تا شــبکه توزیع محصول های لبنی اســت و تــاش می کنیم با تقویت صنعت 
دامپروری و همچنین حمایت از صنعت لبنیات قیمت ها را به تعادل مناســبی برسانیم و این 

کار امکان پذیر است.
وی افزود: هفته آینده هم جلسه ای در این باره برگزار خواهیم کرد و با نظارت و ساماندهی 
تامین به موقع نهاده ها و همچنین کاهش برخی هزینه ها می توانیم قیمت ها را ســاماندهی 

کنیم که تاثیر مثبتی بر نرخ ها خواهد داشت.

 تخلیه ۲ میلیون تن کالای دپو شده
 در بنادر کشور

معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه هم اکنون ۲ میلیون تن کالای دپوشده در بنادر 
کشور وجود دارد از تخلیه کالاهای اساسی تا یک ماه و نیم آینده خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وزارت راه و شهرسازی، داریوش امانی رییس 
ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای کشور در خصوص آخرین وضعیت ترخیص کالا از 

بنادر توضیحاتی را ارائه کرد.
معاون وزیر راه و شهرســازی با اشاره به اینکه هم اکنون 11 میلیون و 99۴ هزار تن کالای 
اساســی از بنادر کشور حمل شده است، گفت: اولویت نخست حمل کالا از بندر امام خمینی 
بوده که بعد از مصوبه شــورای عالی ترابری که مقرر شد ســازمان راهداری روزانه ۲500 
ناوگان به بندر امام )ره( نفرســتد که هم اکنون حدود ۲700 دســتگاه کامیون به بندر امام 

تردد دارد.
امانی با اعام این مطلب که روزانه ۴ هزار دســتگاه از کل بنادر کشــور در حال تردد است، 
افــزود: در بندر چابهــار با توجه به ظرفیت کم انبار کالاهای اساســی در محوطه بعضی از 
کالاها دپو شده است که مقرر شده تا طی هفته جاری با ۶ استانی که کالاهای اساسی آنها 
از این بندر حمل می شــود نشستی برگزار کنیم و نسبت به اعزام ناوگان جاده ای کمکی به 
بندر چابهار اقدام مناســبی انجام بدهیم تا هرچه ســریع تر 109 هزار تن کالای دپو شده از 

بندر شهید بهشتی چابهار تخلیه شود.
مدیرعامل ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای ادامه داد: هم اکنون روند خروجی نسبت 
به ورودی از بنادر رشد قابل توجهی داشــته است. بندر شهید بهشتی چابهار از ابتدای سال 
نزدیک به ۲ میلیون تن جابه جایی کالا داشــته است که 703 هزار تن کالای اساسی گندم 
بوده و مابقی کالاهای متفرقه بوده است. امیدوار هستیم با کارهایی که در حال انجام است 
و مشوق هایی که برای رانندگان در موضوعات لاستیک و روغن در نظر گرفته ایم این روند 

روز به روز افزایش داشته باشد.
امانــی در خصوص ارایــه آمــاری از کالاهای دپوشــده از بنــادر کشــور و راه هــای 
انتقال آنهاتوســط ناوگان حمل و نقل جاده ای اعام کرد: هم اکنون با نشســت هایی که 
داشتیم معطلی رانندگان در بنادر کاهش چشمگیری یافته است. در خصوص انبارش در بندر 
شهید رجایی و بندر امام )ره( وضیعت مناسب است اما در بندر چابهار با توجه به اینکه بندر 
تازه تاســیس است اقدامات خوبی آغاز شده است. موضوع سیلوی 100 هزارتنی، انبارهایی 
که توسط بخش خصوصی سرمایه گذاری می شود این اقدامات کمک می کند تا در سال های 

آتی در بخش جابه جایی کالاهای اساسی از بندر چابهار مشکلی نداشته باشیم.
وی اعام کرد: هم اکنون میزان کالایی که در بنادر دپو شده نزدیک به ۲ میلیون تن است 
که ۴/1 آن مربوط به بندر امام )ره( و مابقی برای ســایر بنادر است. سازمان راهداری تعهد 

کرده است تا ظرف یک ماه و نیم آینده این ۲ میلیون تن کالا حمل شود.
وی افزود: روزانه تقریباً 9۲ هزار تن کالا حمل می شود.مقرر است تا این رقم به روزانه 100 
هزار تن برســد. هم اکنون نزدیک به ۴ هزار کامیون روزانه کالای اساســی را از بنادر امام 
)ره(، شــهیدرجایی، چابهار، امیرآباد، نوشهر، فریدون کنار، و بندر انزلی حمل می کنند که در 
تاش هســتیم تا ناوگان جاده ای را از ۴ هزار کامیون به 5 هزار کامیون در روز برای حمل 

کالاهای اساسی ارتقا بدهیم.
امانی تصریح کرد: با توجه به ســخنان مقام معظم رهبری در موضوع تعامل با کشــورها و 
تاکید ریاســت جمهوری مبنی بر جهش صادرات کالاهــای غیرنفتی، بکی از مباحثی که 
ســازمان راهداری دنبال می کند ســاماندهی پایانه های مرزی اســت که 95 درصد در این 

خصوص رشد داشتیم که نوید دهنده اقداماتی است که در پایانه ها انجام شده است.

شکستن حباب قیمت خودروهای خارجی با 
اجرای طرح واردات خودرو

نایب رئیس کمیســیون صنایع مجلس با دفاع از تصویب طرح واردات خودرو گفت: قیمت 
خودروهای خارجی در کشــور 8 برابر قیمت واقعی آن اســت و زمانی که قیمت خودرو های 

خارجی پایین بیاید خودرو داخلی هم کاهش قیمت خواهد داشت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تســنیم، ســیدجواد حسینی کیا با 
حضور در اســتودیو خبر ۲1 پنجشــنبه شب شبکه یک ســیما درباره تصویب طرح واردات 
خودرو در مجلس گفت:  این مصوبه، اصاح ماده ۴ اعاده شــده از شورای نگهبان بود که با 
این اصاح در ازای صادرات خودرو، قطعات خودرو و خدمات در این راستا بتوانیم به میزان 

محدودی که شورای رقابت مشخص می کند واردات خودرو داشته باشیم.
 حســینی کیا گفت: در این طرح یک کار هوشــمندانه و مشروطی صورت گرفته است اول 
حمایت از خودرو ساز داخلی ، دوم حمایت از قطعه سازان داخلی و سوم حمایت از ارائه کننده 

خدمات می باشد که در ازای تمام اینها افرادی بتوانند خودرو وارد کنند.
وی افزود: خودروهایی که امکان واردات دارند باید در کاس بی یا از نظر ایمنی از سه ستاره 

بالاتر باشد این شرایط می تواند در گام اول انحصار را از بین ببرد.
نایب رئیس کمیسیون صنایع مجلس خاطر نشان کرد:  الان که این طرح مصوب شده و در 
انتظار نظر شــورای نگهبان است قیمت خودروهای خارجی به شدت در حال ریزش است و 

این حباب از بین می رود.
 حســینی کیا درباره خروج ارز از کشور در صورت واردات خودرو در این طرح گفت:  در این 
طرح اعام شــده که منشــاء ارز داخلی نباشد و اگر فردی در خارج از کشور شرکت یا خانه 
ای دارد می تواند در ازای آن به جای ارز، خودرو وارد کند و همچنین در قبال صادراتی که 

صورت می گیرد؛ البته میزان را شورای رقابت مشخص می کند.
وی تصریح کرد: این یک طرح هوشــمندانه مشــروطی است که می تواند خودرو ساز ما را 

وادار کند که خودرو با شرایط رقابت پذیر، صادرات محور و ارزان قیمت تولید کند.
نایب رئیس کمیسیون صنایع مجلس ادامه داد: مجلس و کمیسیون صنایع یک نگاه دیگری 
را در گام های بعدی نســبت به کیفیت محوری و در گام نهایی نظارت در بازار را پیگیری 

می کند.
حســینی کیا خاطر نشــان کرد:  واردات خودرو برای عموم مردم آزاد است با این شرط که 
منشاء ارز داخلی نباشد، در ازای واردات باید صادرات خودرو یا قطعات خودرو داشته باشند و 

همچنین افرادی که امکان ارائه خدمات دارند.
وی با بیان این که قیمت خودروهای خارجی در کشور 8 برابر قیمت واقعی آن است گفت: 
زمانی که قیمت خودروهای خارجی پایین بیاید یقین داشــته باشید سایه بر خودروی داخلی 
خواهــد انداخت و خــودروی داخلی هم کاهش قیمت خواهد داشــت و گام اول این طرح 

شکستن انحصار و گام دوم آن کیفیت محوری و گام سوم آن نظارت بر بازار خواهد بود.

خبر

با حقوق بازنشستگی نمی توان امرارمعاش کرد!
ســرویس اقتصاد | برخی بر ایــن باورند که 
در ســال های اخیر و علی الخصوص دوسال 
گذشــته تاکنون، افزایــش درآمدهای ثابت 
همچون حقوق در نســبت با رشد نرخ کلیه 
اقــام و کالاها و همچنین رشــد نرخ تورم، 
نتوانسته گره ای از مشــکات مردم باز کند. 
چراکــه اوضاع اقتصادی کشــور به گونه ای 
رقم خورده که همواره درآمدها از تورم عقب 
مانده اســت. در این میان در حالی سخن از 
عدم تناســب نرخ تورم و درآمدها می شود که 
از  بانشســتگان  گروه های جمعیتی همچون 

سختی های معیشتشان نالانند.
بد نیست اشــاره ای داشته باشــیم که نحوه 
تعیین مســتمری بازنشستگی در تبصره ماده 
77 قانون تامین اجتماعی آمده است. در این 
خصوص باید یادآور شویم مستمری در دوران 
بازنشستگی بر مبنای حق بیمه خصوصا در دو 
سال پایانی خدمت تعیین می شود و دو عامل؛ 
مدت ســنوات پرداخت حق بیمه و میانگین 
دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه در دو سال 
آخر اشتغال، میزان مستمری را تعیین می کند.

بیمه ها از بازنشستگان حمایت نمی کنند
یک فعال کارگری با بیان اینکه بخش اعظمی 
از هزینه های روزمره کارگران و بازنشستگان 
به هزینه هــای درمان اختصاص دارد بر لزوم 
حمایت بیمه ها بعد از بازنشستگی افراد تاکید 
کرده و می گوید: اگر کارگری بعد از 30 سال 
بازنشسته شود با حقوق بازنشستگی نمی تواند 
امرار معاش کند و هزینه های درمانی خود را 

بپردازد.
علی اکبر سیارمه در گفت وگو با ایسنا با تاکید 

بر حمایت از کارگران و مستمری بگیران پس 
از بازنشســتگی اظهار کرد: در یک کشــور 
صنعتی پیشــرفته اگر کسی مستمری بگیر یا 
بازنشسته شد بیمه ها از او حمایت می کنند و 
خودش بخشی از درآمدش را برای این منظور 
اختصاص می دهد. افراد اوقات بازنشستگی را 
در قالب گروه های گردشــگری می گذرانند و 

دولتها برای بازنشستگی افراد برنامه دارند.
شغل بعد از بازنشستگی؟

وی ادامه داد: در کشــور ما کارگری که بعد 
از 30 ســال بازنشسته می شود، زندگی اش با 
حقوق بازنشستگی تامین نمی شود و در نتیجه  
درجست وجوی شغل بعد از بازنشستگی است.

ایــن فعال حــوزه کار با بیــان اینکه درآمد 
کارگران ومســتمری بگیران با تورم موجود 
پاســخگوی هزینه هــا نیســت، ادامــه داد: 
متاســفانه امروز و با توجه به شرایط موجود، 
بخــش اعظمــی از هزینه هــای کارگران و 
بازنشستگان صرف هزینه های درمان می شود 
و این هزینه ها به قدری بالاست که از عهده 

آن بر نمی آیند.
ســیارمه تاکید کرد: نیاز به تامین هزینه های 
زندگــی باعث می شــود کــه افــراد بعد از 
بازنشســتگی هم بــه کار فکــر کنند، چون 
حقوق بازنشستگی کفاف هزینه های معیشت 
و نیازهــای روزمــره را نمی دهــد؛ در واقع 
بازنشســتگی برای آنها معنی ندارد و شروع 

فعالیت دوباره است.
سالهاست تقلا می کنند که حقوق ها را 

بالا ببرند
وی در ادامه بــه تاکید وزیرکار مبنی بر مهار 

تورم اشــاره کرد و گفت: صحبت های وزیر 
کار در خصوص کنترل تــورم کاماً منطقی 
اســت. واقعیت این اســت که در طول سالها 
مدام تقا می کنیم که دستمزدها و حقوق ها را 
بالا ببریم اما تا کارگران و حقوق بگیران این 
افزایش دستمزد را لمس کنند می بینیم که در 

بازار همه چیز بالا رفته است.
این فعــال حــوزه کار درباره مهار نشــدن 
تورم در کشــورمان، گفــت: معضل تورم در 
تمام کشــورهای توســعه یافتــه و در حال 
توســعه وجود دارد و بنا به شرایط سیاسی و 
اقتصادی، هر دولت و کشــوری با این تورم 
مواجه می شود. یکی از عواملی که در توسعه 
یافتگی کشورها تاثیر دارد بحث تورم است و 
در واقع کشورهایی که تورم را مهار کرده اند 

به توسعه دست پیدا کرده اند.
سیارمه در پایان با بیان اینکه افزایش هرگونه 
نرخ اقام مصرفی و کالاهای اساســی مورد 
نیاز مردم اعم از  مسکن، کرایه خانه، خوراک 
و پوشاک و بهداشت و درمان حتی مسافرت 
در زندگی آنها تاثیرگذار است، گفت: وقتی که 
قدرت خرید بالا می رود افزایش نرخ اقام و 
کالاها فشار بر خانوار وارد نمی کند ولی وقتی 
که تناسبی بین افزایش درآمد و هزینه وجود 
نداشته باشد، تورم فشار مضاعفی را به مردم 

وارد می کند.
نمی توانیم حقوق بازنشستگان تامین 

اجتماعی را فریز کنیم 
چنــد روز قبل نیز رئیــس اتحادیه کارگردان 
قــراردادی در گفتگــو با ایلنا مطــرح کرد: 
مــا نمی توانیــم حقوق بازنشســتگان تامین 

اجتماعــی را فریز کنیم و همسان ســازی را 
انجام ندهیم و در مقابل برای بازنشســتگان 
کشوری و لشــگری که منابع آن ها از دولت 
تعیین می شود، شــاهد اجرای همسان سازی 
باشــیم.فتح الله بیات گفت: همسان ســازی 
امــری اجتناب ناپذیر اســت؛ مــا نمی توانیم 
بین بازنشستگان ســازمان تامین اجتماعی و 

کشوری و لشگری تبعیض قائل شویم.
وی بیان کرد: منابع سازمان تامین اجتماعی 
از پرداختی حقوق خود شــاغلین بوده که ۲5 
تا 30 ســال کار کرده اند، ما نمی توانیم حقوق 
اینها را فریز کنیم و همسان ســازی را انجام 
ندهیم و در مقابل برای بازنشستگان کشوری 
و لشــگری که منابع آن هــا از دولت تعیین 
می شود، شــاهد اجرای همسان سازی باشیم. 
نمی شــود برای یک گروه افزایش دســتمزد 
داشته باشیم اما وقتی به بازنشستگان سازمان 
تامین اجتماعی می رسد بگوییم باعث افزایش 

نرخ تورم می شود. 
تامین اجتماعی خدمات درمانی مناسب 

ارائه دهد
همچنین هفته گذشــته یک فعال حوزه کار، 
اختصاص ردیف اعتباری ویژه برای همسان 
سازی حقوق بازنشســتگان را خواستار شد و 
بــا تاکید بر ارائه خدمــات درمانی رایگان به 
کارگران، گفــت: اگر تامین اجتماعی خدمات 
درمانی خوبی ارائه بدهــد کارگران دیگر به 

بیمارستان خصوصی مراجعه نمی کنند.
ناصر چمنی در گفت وگو با ایسنا به موضوع 
همسان سازی حقوق بازنشستگان اشاره کرد 
و گفت: این مســأله باید یکبار برای همیشه 

مدیریت و قانونمند شــود. لازم اســت یک 
ردیف اعتبــاری ویژه از خزانــه دولتی مثل 
بازنشستگان کشوری و لشگری به این منظور 

اختصاص یابد.
لزوم همسان سازی همچون بازنشستگان 

کشوری و لشگری
وی مطرح کــرد: با همــه مزایایی که طرح 
همسان سازی داشت بزرگترین ایرادش این 
بود که از محل مطالبات سازمان و بدهی های 
دولت به آن تهاتر شــد و دولت بخشــی از 
بدهی خــود را به تامین اجتماعی داد و حدود 
3۶ هزار میلیارد تومان بابت همســان سازی 
پرداخت کرد.این فعال حوزه کار با بیان اینکه 
این بدهی ها زیــاد دوام نمی آورد، اظهار کرد: 
با چنین سیاســتی ســازمان تامین اجتماعی 
در صدســاله آینده نمی تواند سرپا باشد لذا از 
مدیرعامل جدید سازمان می خواهیم موضوع 
بدهی هــای دولت بــه تامیــن اجتماعی را 

پیگیری کند.
تعهد بی پشتوانه نباشد!

در پایــان این گزارش بد نیســت اشــاره ای 
داشــته باشیم که بدون شــک لایحه  دائمی 
بازنشستگان  حقوق  همسان ســازی  شــدن 
تامیــن اجتماعی می توانــد درمانگر دردهای 
از قشــرهای  بازنشســتگان به عنوان یکی 
پیشکسوت کشور باشد اما موضوع این است 
که این همسان سازی نباید تعهدی همیشگی 
اما بدون پشــتوانه ای جدید باشد و بی شک 
باید دولت تعهدی در قبــال تامین منابع آن 
برعهــده بگیرد تا به این اجحاف ادامه دار در 

حق بازنشستگان خاتمه داده شود.



4
شنبه 27 شهریور 1400/   سال سوم  /   شماره 1025

Vol.3.No.1025 / September .18.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
اع
تم
اج

آغار روند واکسیناسیون تمامی افراد بالای ۱۸ 
سال در خوزستان 

بر اســاس اعام دانشگاه علوم پزشکی »جندی شــاپور« اهواز شرط سنی تزریق واکسن کرونا 
برای افراد بالای 18 سال از امروز در خوزستان حذف شده و همه افراد بالای 18 سال می توانند 

واکسن کرونا دریافت کنند.
ایرنا نوشــت: فرهاد ابول نژادیان با بیــان اینکه »از ابتدای آغاز طرح واکسیناســیون کرونا در 
خوزستان تا روز گذشته مجموعا ۲ میلیون و 30۴ هزار و 78 دٌز واکسن در مراکز تزریق واکسن 
اســتان تزریق شده است که از این تعداد یک میلیون و ۴8۶ هزار و ۲18 دُز اولی و 817 هزارو 
8۶0 دُز دومی بوده اســت« اظهار کرد: شهرستان بهبهان با تزریق 151 هزارو 90 دُز و پوشش 
۶7.9 درصدی نوبت اول و 38.1 درصدی نوبت دوم در صدر شهرســتان های اســتان از لحاظ 

استقبال از واکسیناسیون کرونا قرار گرفته است.
به گفته رییس دانشــگاه علوم پزشکی جندی شــاپور اهواز، شهرستان شادگان با ۲۲ هزارو 558 
واکســن، حمیدیه با مجموع 10 هزار و ۲1 واکســن، کارون با 31 هزار و 557 واکسن کمترین 
استقبال را از میزان دریافت واکسن کرونا داشته اند که لازم است مسئولان این شهرستانها برای 

ترغیب مردم به واکسن اقدامات بهتری انجام دهند.
ابول نژادیان اضافه کرد: خوشــبختانه چند روزی اســت که آمار ابتا و مرگ و میر در اســتان 
کاهشــی شده که این نشان می دهد واکسیناســیون در قطع زنجیره ابتای افراد به کرونا بسیار 
موثر اســت و لذا از همه مردم درخواســتی می کنیم برای دریافت واکسن به مراکز اعام شده 

مراجعه و واکسن خود را دریافت کنند.

جریمه ای که با مبلغی متفاوت از پیامک 
پلیس دریافت می شود

جانشــین پلیس راهــور ناجا علت تفاوت مبلــغ جریمه اعامی با میزان جریمه درج شــده در 
پیامک های پلیس را تشریح کرد.

فارس نوشــت: سید تیمور حســینی در خصوص آخرین وضعیت تردد در جاده ها اظهار کرد: بر 
اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا خروج پاک های بومی از شهر های قرمز و نارنجی و 

ورود پاک های غیر بومی به این دسته از شهرها ممنوع است.
جانشین پلیس راهور ناجا با بیان این مطلب که »در حال حاضر جریمه یک میلیون تومانی تردد 
در شهر قرمز و 500 هزار تومانی تردد در شهر نارنجی لحاظ می شود در پاسخ به پرسش دیگری 
در این خصوص که چرا در پیامک های ارســالی پلیــس، مبلغ جریمه یک میلیون تومانی، یک 
میلیون و 50 هزار تومان یا جریمه ۲00 هزار تومانی تردد غیرمجاز شــبانه۲10 هزار تومان درج 
می شــود« گفت: این افزایش مبلغ جریمه ناشــی از 5 درصد افزایش جریمه سالانه است که بر 
اساس قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی مصوب سال 1389 مجلس شورای اسامی به صورت 

سیستمی و اتوماتیک اعمال می شود.
وی با اعام این مطلب که ماموران گشتی پلیس راه و راهور ناجا و دوربین های هوشمند تخلفات 
و ترددهای غیرمجاز را ثبت می کنند در خصوص چگونگی تردد در جاده های کشــور اعام کرد: 
افراد می توانند برای تردد در جاده ها از طریق ســایت فرمانــداری مجوز تردد اخذ کنند. گفتنی 
است تردد شبانه از ساعت۲۲ تا 3 صبح در تمام شهرهای کشور ممنوع بوده و جریمه ۲00 هزار 

تومانی تردد غیرمجاز برای متخلفان ثبت خواهد شد.

زائران کارت واکسن  داشته باشند
رئیس کمیته بهداشت و درمان ستاد مرکزی اربعین حسینی اعام کرد: با توجه به محدودیت های 
موجود، امسال در مسیر راهپیمایی اربعین حسینی مراکز پزشکی و درمانی و موکب درمانی دایر 

نشده  است.
ایســنا نوشــت: عرفانی با بیان اینکه »یکی از شــروط الزامی برای حضور زائران در راهپیمایی 
اربعین تزریق واکســن کرونا است« اظهار کرد: زائران این کارت واکسن را در طول سفر همراه 
خود داشــته باشند. کسانی که دارای سیســتم ایمنی قوی نیستند یا جزو سالمندان، زنان باردار، 
کودکان و کســانی هســتند که داروهای خاص مصرف می کنند در مراســم راهپیمایی اربعین 

حسینی امسال شرکت نکنند.
رئیس کمیته بهداشــت و درمان ســتاد مرکزی اربعین افزود: کســانی که دارو مصرف می کنند 
حتما این دارو را در طول مسیر راهپیمایی همراه خود داشته باشند و اگر فراموش کردند یا آنکه 
داروهــای خود گم کردند، حتما به دو مرکز درمانی نجف و کربا مراجعه کرده و داروهای خود 

را دریافت کنند.
به گفته عرفانی، امســال در مســیر راهپیمایی مراکز بهداشــتی و درمانی نداریم و با توجه به 
محدودیت ها دو مرکز درمانی در نجف و کربا توسط سازمان هال احمر دایر شده است. البته با 
توافق صورت گرفته بین وزارتخانه های بهداشت ایران و عراق زائرانی که با مجوز و بیمه زائر در 
این راهپیمایی شــرکت کرده اند چنانچه لازم باشد می توانند به مراکز درمانی عراق مراجعه کنند 

خدمات به آنها ارائه می شود و اگر نیاز باشد آنها به کشور بازگردانده می شوند.
او با تاکید بر اینکه زائران حتماً در طول ســفر پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند، بیان کرد: 
زائران در هنگام بازگشــت خود را قرنطینه کنند و اگر عائمی داشــتند، حتما به پزشک مراجعه 
کننــد. انجام تســت Pcr در نقاط مرزی مورد توجه قرار گرفته اســت. از زائران می خواهیم در 
صورت امکان رفت و برگشت خود را به صورت هوایی انجام دهند و اگر الزامی وجود دارد از مرز 
زمینی برگردند چراکه در مرز زمینی امکان مواجهه  افراد با یکدیگر بیشتر است و احتمال انتقال 

بیماری نیز افزایش پیدا می کند.

تزریق دز سوم واکسن می تواند از ابتلا به 
کرونا پیشگیری کند؟

پزشــک ویروس شناس گفت: دز سوم واکسن کرونا برای افزایش ایمنی بدن تزریق می شود، اما 
به طور قطعی از ابتاء به کرونا جلوگیری نمی کند؛ بنابراین رعایت پروتکل های بهداشتی مقابله 

با کرونا پس از تزریق دز سوم نیز الزامی است.
 ایرنا نوشــت: مهرداد روانشــاد  با بیان اینکه »براســاس برخی مشــاهدات پزشکی مشخص 
شــده پس از تزریق دز دوم واکسن کرونا ایمنی کامل ایجاد نمی شــود، بنابراین برای افزایش 
اثربخشــی واکسن و همچنین وضعیت ایمنی بدن از دز سوم که تحت عنوان »یادآور« شناخته 
شــده، تزریق می شود« اظهار کرد: دز سوم غیروابســته به نوع واکسن کرونا است و ضرورت 
تزریق با توجه به پاسخ بدن دریافت کننده و میزان ایمنی بدن پس از تزریق ۲ دز تعیین می شود.
وی با اشاره تزریق دز سوم در بیماران زمینه ای گفت: ضرورت تزریق دز سوم همچنین با توجه 
به بازه ســنی و بیماری های زمینه ای متغیر است، بنابراین توصیه می شود که پس از تزریق دز 
دوم واکســن، وضعیت ایمنی بدن ارزیابی و در صورت عدم ایجاد مصونیت مورد نظر دز ســوم 

تزریق شود.
روانشــاد با تاکید بر این که بدن پس از تزریق واکسن کرونا بافاصله ایمن نخواهد شد، افزود: 
ایمنی بدن در مواجهه با این ویروس حداقل n. هفته تا ۲0 روز پس از تزریق دز دوم واکســن 
ایجاد می شــود. پس از گذشــت دو هفته و اثربخشی نیز واکســن نمی تواند از عفونت خفیف 
جلوگیــری  کند؛ بنابراین پروتکل های بهداشــتی مقابله با کرونا پس از واکسیناســیون هم باید 

رعایت شود.
به گفته وی، تعیین بازه زمانی برای تزریق دو دز واکســن کرونا براساس تحقیقات پزشکی که 
در روند آزمایشات به اثبات می رسد، مشخص شده و بنابراین توصیه می شود، بازه زمانی تزریق 

دو دز واکسن کرونا تغییر نکند.
روانشــاد با بیان اینکه »این بازه زمانی همچنین باتوجه به نوع واکســن کرونا اعم از سینوفارم 
و آســترازنکا متغیر است« تاکید کرد: دز دوم واکسن کرونا قبل از زمان تعیین شده تزریق نشود 
و تاخیر در تزریق دز دوم نیز می تواند اثربخشــی واکســن را تحت تاثیر قرار دهد بنابراین باید 

هر واکسنی در بازه زمانی تعیین شده استفاده شود.

یادداشت 

سابقه اقدام به خودکشی ۹ برابر خطر فوت را بیشتر می کند
عضو جمعیت پیشــگیری از خودکشــی ایران با بیان اینکه افــرادی که اقدام به 
خودکشی می کنند و سابقه اقدام به خودکشی دارند، 9 برابر خطر فوت آن ها بیشتر 
اســت، نکاتی درخصوص نحوه انتشار اخبار مربوط به خودکشی در رسانه ها اعام 

کرد.
ایســنا نوشــت: کاظم ملکوتی با بیان اینکه »یکی از استراتژی های پیشگیری از 
خودکشــی که سازمان جهانی بهداشت معرفی کرده، آموزش مدیا و رسانه هاست، 
به این مفهوم که رســانه ها چگونه اخبار مربوط به خودکشی را درج کنند« اظهار 
کرد: این اســتراتژی برای ســازمان جهانی بهداشت اســت که نسخه فارسی آن 
در سایت جمعیت پیشگیری از خودکشــی ایران قابل دسترسی است و چند سال 
گذشته نیز نسخه مشابهی در انجمن روانپزشکان منتشر شد که راهنماها و نکاتی 

را درخصوص نحوه انتشار اخبار در این راستا آموزش دادند .
وی با بیان اینکه »انتشــار اخبار مربوط به خودکشی قابل تسری و سرایت است و 
افرادی که مستعد هستند با مشاهده چنین اخباری برای اقدام به خودکشی ترغیب 
می شــوند« تشریح کرد: به همین دلیل اســت که چنین دستورالعملی وجود دارد؛ 

زیرا افرادی هســتند که با دیدن این اخبار ممکن اســت در آن ها سرایت پیدا کند 
و اقدام به خودکشــی کنند، به همین دلیل گفته می شــود باید این دستورالعمل ها 

رعایت شود.
ملکوتی در پاســخ به این سوال که چه کسانی مستعد اقدام به خودکشی هستند؟ 
گفت: ریسک فاکتورها و عوامل خطری وجود دارد که یکی از آن ها »داشتن فکر 
خودکشــی« و »داشتن سابقه اقدام به خودکشی« اســت؛ این دو عامل و عوامل 
دیگر تشخیصی، روانشناسی، اجتماعی، جامعه شناختی، خانوادگی و فرهنگی افراد 

را مستعد اقدام به خودکشی می کند.
عضو جمعیت پیشگیری از خودکشــی ایران ادامه داد: درخصوص داشتن فکر به 
خودکشی یا ســابقه اقدام به خودکشی در سال های گذشــته تحقیقی در یکی از 
شهرســتان ها با جمعیت سه میلیون نفر انجام شد که نشان داد این افراد در طول 
عمر، 1۴ درصد فکر خودکشی داشــتند، ۶ درصد برنامه ای برای اقدام و 3 درصد 
اقدام به خودکشــی در طول عمر داشــتند. حدود ۶ درصد جمعیت آن جامعه طی 
یکسال فکر خودکشــی، حدود 3 درصد برنامه خودکشی بدون اقدام و حدود 1 تا 

1.5 درصد اقدام به خودکشی در طول یکسال داشتند.
بنابــر اظهــارات وی، افرادی که اقدام به خودکشــی می کنند و ســابقه اقدام به 

خودکشی دارند، 9 برابر خطر فوت آنها بیشتر است.
ملکوتی با بیان اینکه »در انتشار اخبار خودکشی به محل، نوع و روش اقدام نباید 
اشاره شــود« به خودکشی سلبریتی ها اشــاره کرد و افزود: سلبریتی ها طرفداران 
زیادی دارند و خطر خودکشــی وجــود دارد به همین دلیل باید خبر خودکشــی 

سلبریتی ها با مراعات قوانین درج شود.

 کاهش سقف مهریه به 14 سکه این بار در دستور کار بهارستان نشین ها؛

طرحی که حقوق زنان را ضعیفتر از قبل می کند
صحبت از یک طرح جدید است، طرحی که 
در ظاهر زنان را نادیده گرفته و بر روی تمام 
حق و حقوقشان خط بطان کشیده. طرحی 
که این روزها در کمیسیون حقوقی_قضایی 
مجلس مطرح شده است مبنی بر اینکه سقف 

مهریه به 1۴ سکه باید کاهش پیدا کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل 
از برنا، صحبــت از یک طرح جدید اســت، 
طرحی که در ظاهــر زنان را نادیده گرفته و 
بر روی تمام حق و حقوقشــان خط بطان 
کشــید. طرحی که این روزها در کمیسیون 
است  شــده  حقوقی_قضایی مجلس مطرح 
مبنــی بر اینکه باید ســقف مهریــه به 1۴ 
ســکه کاهش پیدا کند. هرچند این طرح با 
مخالفت فعالان حوزه زنان روبه رو شــده و 
واکنش هایی زیادی را به دنبال داشته است. 
طرح اصاح قانون مهریه از ســال 99 وارد 
کمیسیون قضایی مجلس شد و در دستور کار 
قرار گرفت و هدف وکای ملت از این طرح 
محدودکردن سقف تعداد سکه طا در مهریه 
و همچنیــن تعیین راهی جــزو دادگاه  رفتن 
برای وصول مهریه و حذف فرایند دادرســی 

در پرونده های این چنینی هستند.
حسن نوروزی نایب رئیس کمیسیون حقوقی 
و قضایی مجلس در این باره گفت: اراده ما در 
این طرح بر این اســت که مهریه به صورت 
نقد در همان ابتدای عقد دریافت شــود، اما 
اگر دو طرف قصد داشــتند مهریه را ســکه 
و به صورت عندالمطالبــه پرداخت و دریافت 
کنند، دیگر زنــدان در این موضوع به صورت 
کلی حذف می شــود و موضــوع به گونه ای 
خواهد شــد که حکومت اسامی و دادگاه ها 
گرفتار این امر نباشند. یعنی دیگر تعیین هزار 

سکه و درگیر کردن دادگاه ها معنایی ندارد.
این طرح نگاه تک بعدی به مسئله مهریه دارد 
چراکه با تعیین سقف برای مهریه تنها شاهد 
کاهش زندانی ها برای مهریه هستیم اما حق 
زنان چه می شــود؟ زنان در کجای این طرح 
دیده شده اند؟ زنانی که بعد از طاق باید به 
تنها بار زندگیشان را به دوش بکشند چه طور 
امرار معاش کنند؟ مهریه می تواند برای مدتی 
کوتاه یک پشــتوانه برای زنان آســیب دیده 
باشــد حالا می خواهیم بــا این طرح همین 
حق کم را هم از آنها دریغ کنیم؟ نمایندگان 
مجلس هنگامی که این طرح را می خواستند 
مطــرح کنند به زنان فکــر کردند؟ نگاه این 
طرح فقط به مردان اســت و شــاهد نوعی 

تضعیف در حقوق زنان هستیم.
نمی توانیم قانون مهریه را بدون در نظر 

گرفتن فرهنگ به تصویب برسانیم
در ایــن باره عاطفه خادمی فعال حقوق زنان 
می گوید کــه پرداختن به حل یک مســئله 
اجتماعی دو بعــد دارد. یک گزاره وجود دارد 
و آن این اســت که »زندانی مهریه نداشته 
باشیم«، نداشــتن زندانی مهریه یک بخشی 
است و نگاه بخشــی داشتن به مسائل نباید 
یک گزاره کلی ماننــد؛ حقوق زنان را تحت 
تاثیــر خودش قــرار دهد. بــه هرحال یک 

خوانش از منطق اســام داریم و در ساحت 
قانونگــذاری و سیاســتگذاری باید عدله ای 
داشته باشیم که براساس کدام خوانش و کدام 
قرائت از حقوق زنان در اسام می خواهیم بند 
قانونی جدید ایجــاد کنیم باید منابع این بند 
قانونی مشــخص باشد که کجای اسام این 
اجازه را داده اســت؟ به هرحال بحث مهریه 
جزو حقوق زنان در اسام محسوب می شود.
او با اشــاره به اینکه درواقع پرداختن به این 
موضوع که برای مهریه ســقف و عدد تعیین 
کنیــم معقول و منطقی نیســت، ادامه داد و 
گفت: مثل این موضــوع را در بحث ازدواج 
داشــتیم و قانونگــذار به دنبال تعیین ســن 
در ازدواج بود پرداختن به مســائل اجتماعی 
نباید بــا نگاه تقلیل گرایانه باشــد. در حوزه 
مســائل اجتماعی با اقلیم جغرافیایی متنوع 
از قومیت هــا روبه رو هســتیم که در بخش 
های مختلف متفاوت است به عنوان مثال در 
برخی از نقاط کشورمان رسم است که مهریه 

باید ملک باشد.
بــه گفته خادمــی، در امــر اجتماعی، مثل 
مهریه که ســاحت های فرهنگی و اعتقادی 
پر رنگ تعریف شــده است، که فقط هم به 
حقوق زن در اسام گره نخورده، نمی توانیم 
قانون ایــن چنینی را به تصویب برســانیم 
و بدون توجه به زیســت بــوم افراد، تغییر و 
تحولات جامعه ایرانــی نمی توانیــم در این 
خصوص تصمیم بگیریم و باید پشتوانه های 

پژوهشی عمیقی داشته باشیم.
وی با بیــان اینکه »به واســطه یک قانون 
فضای اجتماعــی را ملتهــب نکنیم« بیان 
کرد: یکــی از بی تدبیری هایــی که در حوزه 
زنــان وجود دارد این اســت کــه عموما در 
اجتماعی  بازخوردهای  قانونگذاری  ســاحت 
موضوعیت ندارد و همین مسئله برای جامعه 
زنان در دراز مدت آسیب زاست ما به خودمان 
اجازه می دهیم در مســائل زنان با توجهی و 
یا کم توجهی بــه بازخوردهای اجتماعی هر 
مطلبی را بیان کنیم ولو اینکه هنوز تصویب 
نشــده و فقط در حد دیدگاه باشد. از قبل تر 
که تعیین سقف برای مهریه مطرح شده بود 
التهاباتی را در جامعه زنان ایجاد کرد و طرح 
مجدد این موضوع امر معقول و مثبتی نیست 
و برآیند خوبی در خاتمــه این موضوع نمی 

بینم.
این فعال حقوق زنان معتقد اســت که با این 
قانون نمی توان امیدوار بود که شاهد کاهش 
زندانیان مهریه باشیم چراکه وقتی این طرح 
بــرای اولین بار مطرح و ســقف برای تعداد 
سکه تعیین شد خانواده ها به این سمت رفتند 
که ملکی را به عنوان مهریه تعیین شود. مهار 
کردن زندانیان مهریه به واســطه عدد تعیین 

کردن و نگاه کمی به مسئله حل نمی شود.
افراد اختیار کامل برای شرایط ازدواج و 
مهریه دارند/ مهریه جزو دیون مردان 

است
کامبیــز نوروزی کارشــناس حقوقی در این 
بــاره می گوید: مهریــه از نهادهای حقوقی، 

حقوق خصوصی است و اشخاص مانند سایر 
حقوقی که در زندگی دارند اختیار کامل برای 
شرایط ازدواج و مهریه دارد. سال هاست که 
مسئولان مداخله های غیر کارشناسی در این 
حقوق خصوصی می کند که باعث می شــود 
نظام حقوق خانواده با مشــکل مواجه شود و 
شــرایط حقوقی زنان در نظام خانواده سست 

تر از گذشته شود. 
به گفته وی، این طــرح نمایندگان مجلس 
مردگرایانه اســت و مستمرا شــرایط مطالبه 
مهریه توسط زنان را سخت می کند که این 
عمل و این نوع نــگاه، عمیقا با حقوق زنان 
در تضاد اســت و به خصوص با اصل آزادی 
اراده کــه در فقه و حقوق مــا که به عنوان 
یکی از بنیان تمام قرارداد ها شــناخته شده 
است در تضاد قرار می گیرد یعنی عما کاری 
می کنند که زنان قادر به مطالبه مهریه شان 

نباشند.
این کارشــناس حقوقی در ادامه بیان کرد: 
متاســفانه مثل بسیاری از موارد قانونگذاری 
در ایــران، قانونگــذاران بــه واقعیت های 
اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی توجه ندارند 
و همیــن باعث می شــود مقرراتی را وضع 
کنند که ناقص و ناکارآمد خواهد بود، بحران 
ارزش پول باعث  روزمره  شــدید و کاهش 
افزایش میزان مهریه شــده است. یک زن 
بعد از طــاق باید چگونه شــرایط زندگی 
اش را ســر و سامان دهد؟ چرا همیشه زنان 
محکوم به ســختی و رنج باشند؟ مردی که 
مبلغ مهریه را قبول می کند باید مســئولیت 
حقوقی خــودش را بــرای پرداخت مهریه 

بپذیرد مهریه جزو دیون مردان است.
نوروزی معتقد اســت که ما مدام شــرایط 
اجرای مهریه را برای زنان ســخت تر می 
کنیــم زن چه گناهی کرده اســت که باید 
محکوم بی مســئولیت همســرش شود، در 
این طرح شــاهد تبعیض ناروا هســتیم زن 

وقتی بابت مهریه از همسرش طلبکار است 
نمی توانــد برای دریافت تمــام مبلغ مهریه 
اقدام کند این مصادیق تبعیض نارواســت. 
شــرایط حقوق خانــواده در ایران به زیان 
زنان تغییر می دهند و مسئولانی که به فکر 
مســائل خانواده هســتند باید با نگاه عمیق 
کارشناســی و به دور از نــگاه های مخالف 
با حقوق زنان، ریشــه یابی کنند و بعد از آن 

قانونگذاری کنند.
یکی از مشــکاتی که زنــان بعد از جدایی 
دارند این اســت که خودشان باید بتوانند به 
تنهایی گلیمشــان را از آب بیرون بکشــند 
چراکــه تمامی زنان این امکان را ندارند بعد 
از طاق مجدد به خانه پدرشــان بازگردند 
و تحت حمایت خانواده هایشــان باشــند. 
برخی از زنان باید ادامه مســیر  را خودشان 
به تنهایی طی کنند، مهریه پشــتوانه کوتاه 
مدت برای گذران زندگی برای مدتی است 
اگر این مهریه نباشــد زنــان بعد از جدایی 
توانایی اداره زندگیشان را نخواهند داشت و 
ممکن است آسیب های اجتماعی دیگری به 
دنبال این موضوع ایجاد شود و زنان مجبور 
شــوند برای تامین معاش خودشــان دست 
به کارهایی بزنند کــه هیچوقت در زندگی 

دوست نداشتند به آن تن دهند.
هشدار؛ مراقب آسیب های اجتماعی بعد 

از طلاق باشید
به همین منظور ســیما فردوسی روانشناس 
گفت که مهریه مسئله ای است که باید هر 
دو جانب در نظر گرفته شوند، مواردی است 
که مهریه های ســنگین از سوی دختران و 
خانواده هایشــان مطرح می شود و پسران در 
شــرایط عاطفی آن را می پذیرند که بعد از 
اما  می کند،  ایجاد  را  آن مشــکات زیادی 
مهریه به نوعی پشتوانه زنان است و باید در 
حدی باشد که زنان بتواند خودشان را بعد از 
جدایی تامین کنند و بهترین راه این اســت 
که از قرارداد مهریه های سنگین جلوگیری 

کنند.
او با اشــاره به اینکه برخــی از زنان بعد از 
جدایی به مهریه شان نیازمند هستند و باید 
بــا مهریه تا مدتی خودشــان را اداره کنند، 
بیان کرد: اگر این مهریه هم نباشــد آسیب 
هــای اجتماعی مختلفی را بــه دنبال دارد 
البته این مســئله به اخاق، وجدان و رشد 
اخاقی افراد برمی گردد افرادی که متدین 
هستند و از لحاظ اخاقی رشد داشته اند در 
جامعه مشکاتی را ایجاد نخواهند کرد. اگر 
زنان بعد از جدایی نتوانند معاش خودشــان 
را جبران کنند ممکن است به فساد کشیده 
شوند و وارد زندگی دیگران شوند و به سراغ 
مردان پولدار رونــد و یا ازدواج موقت روی 
می آوردنــد که معضــات مختلفی نیز به 
دنبال دارد. اگر این افراد فرزندی هم داشته 
باشند آسیب زیادی به فرزندانشان وارد می 
شــوند و معضات نه تنها برای زنان ایجاد 
می شــود بلکه جامعه نیز با مشکل مواجه 

می شود.

زنان در کمتر پرونده مهریه ای به صورت 
کامل حق خود را استیفا کرده اند

به دنبال حواشــی ایجاد شده نسبت به طرح 
اصاح قانون مهریه، رئیس فراکسیون زنان 
و خانواده مجلس واکنش نشان دادند. فاطمه 
قاســم پور رئیس فراکســیون زنان و خانواده 
مجلس درباره خبری کــه اخیراً در موضوع 
مهریه منتشر شده اســت، گفت: طرحی که 
این روزها درخصوص مهریه در شــبکه های 
اجتماعی منتشــر شده اســت، سال گذشته 
نیــز توســط یکــی از نمایندگان مجلــس 
شورای اسامی مطرح و همان زمان نقدهای 

کارشناسی به آن وارد شد.
 ســال گذشــته همزمان با برخی تجمعات 
مــردان درباره مهریــه، تعــدادی از آقایان 
نماینده، تــاش کردند برای حل مســائل 
پرداخت مهریه توســط مردان، طرح هایی را 
ارائه دهند. همان زمان در فراکسیون زنان و 
خانواده مجلس شورای اسامی، رایزنی های 
خود را با ارائه دهندگان طرح ها آغاز کردیم و 
در جلسات مختلف کارشناسی، از منظرهای 
حقوقی، قضایی و اجتماعی به بررســی آنها 

پرداختیم.
رئیس فراکســیون زنــان و خانواده مجلس 
شورای اسامی با اشاره به برخی مشکات 
مهریه، افزود: در زمــان حاضر کمتر پرونده 
مهریه ای را می توان یافت که زن توانســته 
باشد به صورت کامل حق خود را استیفا کند، 
ضمــن آن  که به جهت نواقص قانونی با فرار 
از دیــن از ناحیه زوج مواجه هســتیم؛ البته 
مــردان در صورت اعســار نباید دچار حبس 
باوجه شوند، در هر صورت همه این مسائل 

باید در اصاحیه قانون لحاظ شود.
ورطه تقابل بین زنان و مردان را عمیق  

نکنید
هرچند چشم هم چشمی ها باعث شده که 
رقم مهریه هر روز بالا و بالاتر رود و نوعی 
بین دختران رقابت بر سر رقم مهریه ایجاد 
شــده اســت و حتی بعد از تشکیل زندگی 
مشــترک مهریه، زندگــی زوجیــن را به 
میدان جنگ بدهــکار و طلبکار تبدل کرده 
است و بنیان های انســانی و عاطفی آن را 
به  حســاب و کتاب های پایان ناپذیر تقلیل 
می دهد، امــا حذف آن بــه منزله تضعیف 
جدی موقعیت حقوقــی زنان و حذف همه 
امکانات آنها بــرای چانه زنی در دادگاه های 
خانواده اســت، چرا که زنــان هنگام طرح 
دعــوای طاق، حضانت فرزنــد، تحصیل، 
اشتغال، خروج از کشــور و هنگام مقابله با 
ازدواج مجدد شــوهر و یا مواجهه با خیانت 
وی اســت که ســکه های مهریه را برای 
جبران موقعیت فرودســت خــود در قوانین 

خرج می کنند.
 گرفتــن این امــکان بدون جبــران آن در 
ســویه زنان درست نیست. این وضعیت فقط 
تضادهای اجتماعی را جدی تر و ورطه تقابل 
بین زنــان و مردان را عمیق تــر و جامعه را 
دستخوش دعوای بی پایان جنسیتی می کند.

یکی از بی تدبیری هایی 

که در حوزه زنان وجود دارد 

این است که عموما در ساحت 

قانونگذاری بازخوردهای 

اجتماعی موضوعیت ندارد و 

همین مسئله برای جامعه زنان 

در دراز مدت آسیب زاست ما 

به خودمان اجازه می دهیم 

در مسائل زنان با توجهی و یا 

کم توجهی به بازخوردهای 

اجتماعی هر مطلبی را بیان 

کنیم
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انتشار نخستین کتاب تاریخی سینمایی ایران 
به صورت نمایشنامه رادیویی 

 بوشاسپ«  نخستین کتاب تاریخی، سینمایی ایران بصورت نمایش رادیویی منتشر می شود. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی، »بوشاســپ« روایتی عاشقانه از 
داســتان خسرو و شیرین، تلفیقی زیبا از ادبیات، ســینما و تاریخ ایران نوشته ی  سام رسولی 
اســت که بصورت نمایشی_رادیویی در مؤسســه آوای هفتم تولید می شود.  صداپردازی و 
فضاســازی حرفه ای که در قالب این شــاهکار هنری به کار رفته، نشان می دهد که این اثر  
بیش از آنکه یک پادکســت، کتاب صوتی و یا یک نمایش یک یا دو نفره باشد، یک سریال 

رادیویی است که در ژانر عاشقانه و تاریخی ساخته شده  است. 
»بوشاسپ« نخســتین دستاورد رادیویی مؤسسه آوای هفتم اســت که به کارگردانی قاسم 
عکاف به زودی روانه ی بازار نشــر  خواهد شــد و امید است با استقبال چشمگیر شنوندگان 

رو به رو شود.

اظهارات مدیر اینستاگرام
 جنجال آفرین شد

آدام موســری، مدیر اینستاگرام پس از این که ارزش شبکه های اجتماعی برای جامعه 
را با خودروها مقایسه کرد، با موجی از انتقاد روبرو شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، موسری روز چهارشنبه در پادکست 
ریکود مدیا اظهار کرده بود می دانیم افراد زیادی در تصادفات رانندگی از بین می روند 
اما در مجموع ارزشــی که خودروها در جهان ایجاد کرده اند بیش از ضرر آنها بوده و 

تصور می کنم شبکه اجتماعی هم همین طور است.
این اظهارات پس از یک مجموعه گزارشــهای  هفته جاری وال اســتریت ژورنال بر 
مبنای اسناد داخلی فیس بوک مطرح شد. گزارش این نشریه نشان داد تحقیقات فیس 
بوک حاکی از آن اســت که اپلیکیشن اینســتاگرام برای شماری از نوجوانان زیان آور 
است. طبق یافته های داخلی فیس بوک، 3۲ درصد از دختران نوجوان اظهار کرده اند 

که اینستاگرام باعث شده آنها درباره بدنشان احساس بدی داشته باشند.
در پی انتشــار این گزارش، قانونگذاران هر دو حزب حاکم آمریکا خواستار پاسخگویی 
فیــس بوک درباره تاثیر سرویســهای این شــرکت بر ســامت روانــی نوجوانان و 
کودکان  شــدند. بعضی از آنها از این شرکت خواستند از برنامه های خود برای عرضه 

اپلیکیشن اینستاگرام ویژه کودکان دست بردارد.
مقایســه اینســتاگرام با خودروها از سوی موســری پس از این صورت گرفت که پیتر 
کافکا، میزبان پادکست از مدیر اینســتاگرام پرسید اگر شبکه اجتماعی همان طور که 
مصرف ســیگار برای افراد مضر است، زیان آور باشــد آیا این سرویس باید تعطیل یا 
محدود شــود. موسری هم در جواب بود: قطعا نه و من واقعا موافق مقایسه اینستاگرام 
با مواد مخدر یا ســیگار که اگر مزیتی هم داشته باشــند بسیار اندک است نیستم. هر 
چیزی که در ابعاد گسترده استفاده می شود فواید و مضراتی دارد. خودروها هم معایب 

و فایده هایی دارند.
کاربران متعددی در توییتر از مقایســه ای که موســری انجام داد انتقاد کرده و گفتند 
برخاف شــبکه اجتماعی، صنعت خودرو قویا از نظر قانونی تنظیم شده است. یکی از 

این منتقدان برایان بولاند، مدیر سابق فیس بوک بود.
بر اساس گزارش شبکه سی ان بی سی، موسری پس از موج انتقادها، در توییتر به دفاع 
پرداخــت و گفت قیاس خودرو عالی نبوده امــا وی همچنان روی این باور که مزایای 

شبکه اجتماعی با مرتبط کردن افراد بیشتر از مضرات آن است، پافشاری کرد.

 انتخاب فیلم ایرانی برای 
»شب های سیاه تالین«

فیلم سینمایی »کشتن خواجه« به کارگردانی عبد آبست و تهیه کنندگی شهرزاد سیفی 
به عنوان تنها فیلم ایرانی در بخش مســابقه اصلی بیســت و پنجمین دوره فستیوال 

»شب های سیاه تالین« حضور دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، این فستیوال از ۲1 آبان تا 7 آذر 

در شهر تالین کشور استونی برگزار می شود.
»شــب های ســیاه تالین« در رده جشــنواره های کاس الف دنیا قرار دارد و یکی از 
مهم ترین فســتیوال های سینمایی دنیا اســت. در دوره های گذشته این جشنواره پائولو 
ســورنتینو برای فیلم »زیبایی بزرگ«، اســتیو مک کوئین برای فیلم »گرســنگی« و 
ســرگئی لوزنیتسا برای فیلم »شادی من« موفق به دریافت جایزه بهترین فیلم از این 

جشنواره شده اند.
»کشتن خواجه« دومین فیلم آبست بعد از »تمارض« است که پاییز 98 مقابل دوربین 
رفت. فیلمبرداری این فیلم توســط حمید خضوعی ابیانه در  بیش از 50 لوکشــین در 
تهران پس از 90 جلسه به پایان رسید. در نهایت این اثر، اواخر بهار 1۴00 بعد از حدود 
یک سال و نیم پست پروداکشــن آماده نمایش شد. هایده صفی یاری تدوین »کشتن 
خواجه« و کریســتف رضاعی ساخت موســیقی آن را برعهده داشت. داستان این فیلم 

درباره قاتل زنجیره ای است که مقتولان را توسط مقتولان به قتل می رساند.
آبست مانند اولین فیلم خود از بازیگران تئاتر و چهره های جدید استفاده کرده؛ ابراهیم 
عزیزی،  وحید راد، میثاق زارع، ایمان بســیم، سارا محمدی، مه  سیما کباری بازیگران 

این فیلم هستند.
»کشــتن خواجه« محصول شرکت »هیچ فیلم« است و پخش و فروش بین المللی آن 

را محمد اطبایی در کمپانی »مستقل های ایرانی« برعهده دارد.

علیرضا قربانی به جشنواره موسیقی 
عرفانی قونیه می رود

علیرضا قربانی، خواننده موســیقی ایرانی، از حضورش در جشــنواره موسیقی عرفانی 
قونیه خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران جوان،علیرضا قربانی 
خواننده موسیقی ایرانی با انتشار پوستری، از اجرای کنسرتی به همراه عالیم قاسیم افُ 
خواننده نامدار آذربایجان خبر داد که قرار است در تاریخ پنجشنبه 8 مهرماه 1۴00، در 

هجدهمین جشنواره بین المللی موسیقی عرفانی در شهر قونیه برگزار شود.

خبر

استفاده از کالاهای 

متنوع و متفاوت مادی و 

خدماتی جهت رفع نیازها و 

امیال به یك فعالیت اجتماعی 

و اصولی مبدل شده که 

تمام وقت و زمان و سرمایه 

و نواوری و خلاقیت صرف 

مصرف گرایی می شود

 اعضای جامعه مصرفی، 

موفقیت های اجتماعی و 

رضایت و خرسندی خود را به 

میزان مصرف بالای کالا گره 

زده و بدین وسیله ارزش های 

جامعه سنتی دستخوش 

تغییراتی بوده و در جوامع 

مصرفی افرادی که کالاهای 

مصرفی بیشتر با برند بهتری 

را داشته باشند و جایگاه 

بهتری در بین دیگران دارند

آغاز دوباره تخریب آثار تاریخی در افغانستان
مجـازی  فضـای  در  شـده  منتشـر  ویدئـوی 
حاکـی از تخریـب قلعـه تاریخـی گرشـک در 
نیروهـای  توسـط  افغانسـتان  هلمنـد  ایالـت 

اسـت. طالبـان 
بـه گـزارش روزنامه »صبـح امـروز« و به نقل 
از ایسـنا، بـر اسـاس ویدئویـی کـه در فضـای 
مجـازی منتشـر شـده امـا هنـوز هیـچ منبـع 
طالبـان  نکرده، ظاهـرا  تائیـد  را  آن  رسـمی 
کـه پیـش از ایـن نیز سـابقه داشـته بـار دیگر 
تخریـب آثـار باسـتانی را آغاز کـرده و در حال 
ایالـت  در  گرشـک  تاریخـی  قلعـه  تخریـب 

هلمنـد افغانسـتان اسـت.
طالبـان در سـال ۲001 میـادی نیز بـا حمله 
بـه مـوزه ملـی افغانسـتان چندیـن اثـر را بـه 

طور کلـی تخریـب کرد. 
رهبـران طالبـان در بیانیـه ای کـه پیش تـر و 
پیـروان  بـه  کردنـد  منتشـر  فوریـه  مـاه  در 
از  قـدرت  بـا  کـه  می دهنـد  دسـتور  خـود 
کننـد  نگهـداری  حفاظـت و  تاریخـی  آثـار 
غیرقانونـی  همچنین حفاری هـای  و 
اماکـن  تمـام  از  و  کـرده  متوقـف  نیـز  را 
ادعـا  حتـی  آن هـا  کننـد.  تاریخی محافظـت 

تاریخـی در  آثـار  فـروش  بودند کـه  کـرده 
می کننـد. ممنـوع  نیـز  را  بازار هنـر 

بـا ایـن وجود بسـیاری از کارشناسـان میـراث 
صحـت  بـه  نسـبت  افغانسـتان   فرهنگـی 
»عمـر  دارنـد.  تردیـد  و  شـک  ادعاهـا  ایـن 
شریفی« اسـتاد علـوم اجتماعـی در دانشـگاه 
آمریکایـی افغانسـتان می گویـد: »آن هـا چهره 
خـود را سـفید کرده انـد، امـا هنـوز یـک گروه 

بسـیار ایدئولوژیـک و رادیـکال هسـتند«. 
افغانسـتان کـه هـزاران سـال به عنـوان یکی 
شـناخته  فرهنگـی  مسـیرهای  مهم تریـن  از 
شـده دارای میراثی غنی اسـت و میزبان ادیان 
و تمدن هـای گوناگونـی از بودایـی، زرتشـتی، 
مسـیحیت و یهودیـت تا هندوها قبـل و بعد از 
ظهـور اسـام بوده اسـت. همچنین بـه عنوان 
یـک شـریان اصلـی در جـاده ابریشـم که هند 
را بـا ایـران و چیـن متصـل می کنـد، بقایـای 
شـهرهای باسـتانی، صومعه هـا و کاروانسـراها 
را در خـود جـای داده که میزبان مسـافرانی از 
جملـه مارکوپولـو در راه رفتـن به دربـار پرزرق 
و بـرق کوبـای خـان از نـوادگان چنگیزخان 

اسـت. بوده 

صبح امروز گذار از دنیای سنتی به مدرنیته را بررسی می کند؛

فرهنگ مصرف بی مصرف ها 
میزان دارایی ها و تفاخر حاصل از مصرف گرایی، هویت فردی و فرهنگی ما را شکل می دهد و امروزه خرید جایگزین دین و سیاست شده است

تبلیغات  که  روزگاری  در 

ی
غر

اص
م 

ری
م

س
روی

ر س
دبی

روی  بــر  بیشــتر 
مصرف گرایــی تاکید 
داشته و به دور از هر 
خاقیت و ترویج تولید 
اســت، مردم روز به روز 
کالاهــای مصرفــی بی 
مورد  کــه  را  مصرفــی 
نیست خریداری  نیازشان 
می کنند؛ چرا که در چنین 
ارزش هــای  جامعــه ای 
دنیای ســنتی رنگ باختــه و مصرف هدف 

غالب جامعه کنونی است.
جامعه  ما در مرحله گذار از  ســنت به سوی 
مصرف گرایی اســت؛ جوامعی که در حال 
گذار از جامعه سنتی به مدرن هستند، شکاف 
نسلی و آسیب های ناشــی از آن را شدیدتر 
احســاس خواهند کرد، زیرا در جوامع برزخ 
گونه، ارزش ها و الگوهای سنتی به سرعت 
رنگ باخته اند و از ســوی دیگر هنجارهای 

مدرنیته نیز در جامعه نهادینه نشده اند.
دنیاي مــدرن داراي متني فرهنگي اســت 
که در آن عناصــر فرهنگي به منصه ظهور 
مي رســند و تمــام تعامــات اجتماعي و 
کنشــهاي افراد در این بستر فرهنگي شکل 
مــي گیرند، و معنا مي شــوند. این مقاله به 
تبیین این تعامات که خود موجب پدیداري 
ســایق فردي و ســبک زندگي افراد مي 
شــود با دو رویکرد دیني و جامعه شناختي 
مي پردازد. همچنین با در نظر گرفتن اینکه 
در جامعه ایران کــه فرهنگ غالب مذهبي 
اســت، در اکثر موارد ما شاهد سبک زندگي 
مدرن مصرفي هســتیم، که چالش هایي را 
بوجود آورده، و در ایــن مقاله به اختصار به 
آن پرداخته مي شود. بررسي ها نشان میدهد، 
بــه تدریج که محیــط و تعامات اجتماعي 
انسان از جامعه سنتي فاصله مي گیرد، سبک 
زندگي مدرن بیشــتر متجلي مي شــود و در 
جامعه ایران که فرهنگ مذهبي غالب است، 
الگوي سبک زندگي مدرن و مصرفي موجب 
تقابل گردیده است و پیامدهایي را به همراه 
داشته اســت. در صورتی که با ایجاد تاش 
در جهت سبک زندگي دیني و تقویت ایمان 
مذهبــي مي توان چالش ها را تقلیل داد و با 

رهایي افراد از خودبیگانگي آن ها را به هویت 
دیني خود رهنمون کرد.

جامعه سنتی بر پایه احترام بنا شده است
در ادامه جهت بررسی تفاوت ها و چالش های 
فرهنگــی جامعــه مصرفی با دکتــر جعفر 
ارتباطات به گفت وگو  ارشد علوم  شاهرخی، 

نشسته که در ادامه به آن می پردازیم:
 ارشــد ارتباطات اجتماعی می گوید: جامعه 
ســنتی، جامعه ای است که بر اساس آداب و 
رســوم و قوانین و محدودیت های خاصی بنا 

شده است.
جعفر شاهرخی در مصاحبه با خبرنگار صبح 
امروز پیرامون تقابل دنیای سنتی و مصرفی 
اضافه می کند: جامعه ای که بر اساس احترام 
به ســنت ها، شــیوه های رفتاری پسندیده، 
احترام و توجه به خانواده و نقش های سنتی 

خانواده پایه گذاری شده است.
هنجارهای جامعه سنتی بهترین راهکار 

مقابله با مشکلات جوامع
وی ابــراز می کنــد: جامعه ســنتی معمولا 
استفاده از هنجارها و سنت هایی که در طی 
سالیان گذشــته مورد آزمایش قرار گرفته و 
زندگی کرده را بهترین راه مقابله با مشکات 

و معضات پیش رو می داند.
شــاهرخی ادامه می دهد: چنیــن جامعه ای 

به طــور معمــول در مقابل بــروز و ظهور 
نوآوری ها مقاومــت می کند؛ نهادهایی مانند 
ادیان در جوامع ســنتی سازمان یافته تر بوده 
و همیــن ادیان نیــز وظیفه اصلــی تعیین 
دســتورالعمل های رفتاری انسان را بر عهده 

دارد.
این جامعه شــناس تبیین می کند: در چنین 
جوامعی که پایه و اساس آن بر اساس آنچه 
گفته شد نهاد شــده، اعتماد به بیگانه برای 
فرد و جامعه دشوار است؛ بدین معنا که افراد 
کمتر جامعه خود را برای مهاجرت و کســب 
دانش و آگاهی بیشتر ترک کرده و به جوامع 
دیگر مهاجرت می کنند و به طور طبیعی در 
چنیــن جوامعی تبادل افــکار و دانش کمتر 

صورت می گیرد.
قدرت محدود 

وی در خصوص نقش دین در جوامع سنتی 
می گوید: کارکــرد دین در چنین جوامعی به 
دلیل وجود چارچوب های مشــخص شــده 
توســط دین خیلی بیشتر است و چون تبادل 
افکار و کســب آگاهی بیشتر صورت نگرفته 

تامل در ادیان کمتر صورت می گیرد.
شــاهرخی اذعان می کند: در جوامع ســنتی 
افراد کمی قدرت و امــکان اداره دیگران را 
دارا هســتند و معمولا افــراد صاحب قدرت 
مســتقل از شهروندان هســتند که بر مردم 
گذشــتگان  جوامع  می کند،  عادی حکومت 
مانند ارباب رییســی و کشــاورزی  به طور 
معمــولا به کارکرد خــود پرداخته و تصمیم  
گیرنــدگان آن ها افــراد دیگــری بودند و 
دسترســی به دانش و تکنولــوژی در اختیار 
عامه مردم نبوده و تنها در دست قشر خاصی 

بود.
این جامعه شناس بیان می کند: جوامع سنتی 
محــدود بوده و منافع افــراد در گرو منفعت 

جمعی و به صورت بالعکس است.
وی اظهار می کنــد: اصالت جامعه مصرفی، 
مصــرف اســت؛ مصرف گرایــی و رفــاه، 
دارایی های مادی را هدف قرار داده و این ها 
بر ســنت ارجحیت و اصالت داده بدین معنا 
که اســتفاده از کالاهای متنــوع و متفاوت 
مادی و خدماتی جهت رفــع نیازها و امیال 
به یک فعالیت اجتماعی و اصولی مبدل شده 
که تمام وقت و زمان و ســرمایه و نواوری و 

خاقیت صرف مصرف گرایی می شود.
این ارشد ارتباطات اجتماعی تمرکز افراد بر 
مصرف گرایی را عامل دوری از جامعه سنتی 
و نوآوری دانســته و اضافه می کند: ضرورت 
زندگی شــهروندی ایجــاب می کند که به 

سمت مصرف گرایی حرکت کرد.
مصرف گرایی؛ ضرورت زندگی مدرن

وی تاکید می کند: اصالت جامعه مصرفی بر 
مصرف کالا و خدمات ســازمان دهی شده و 
تمام تبلیغات انجام شده در این جامعه به این 
خاطر است که افراد جامعه به سمت مصرف 

حرکت کنند نه تولید.
شــاهرخی ابــراز می کند: اعضــای جامعه 
مصرفی، موفقیت هــای اجتماعی و رضایت 
و خرســندی خود را به میزان مصرف بالای 
کالا گــره زده و بدیــن وســیله ارزش های 
جامعه ســنتی دستخوش تغییراتی بوده و در 
جوامع مصرفی افرادی که کالاهای مصرفی 
بیشتر با برند بهتری را داشته باشند و جایگاه 

بهتری در بین دیگران دارند.
شکاف طبقاتی و جاه طلبی حاصل فرهنگ 

مصرف گرایی است
وی توضیــح می دهد: مصرف، بــه عنوان 
هدف غالب زندگی جوامــع مدرنِ مصرفی 
انتخاب شده و معمولا جاه طلبی، لذت گرایی 
و شــکاف طبقاتی حاضــر در جامعه نتیجه 

مصرفی بودن آن است.
شاهرخی تشــریح می کند: جامعه ما در حال 
گذار است و سنت و مصرف گرایی هر دو در 

چنین جامعه ای به چشم می خورد.

وی ادامه می دهد: توزیع امکانات و خدمات 
در اقصــی نقاط کشــور متناســب نبوده و 
بــه ناچار  افــراد جامعه ســنتی و مبتنی بر 
ارزش های فــردی و اجتماعی خود را ترک 
کــرده و به جوامعی با پیش نیازهای مصرف 

 گرایی مهاجرت می کند.
مصرف زدگی حاصل شهرنشینی است

ایــن جامعــه شــناس تبییــن می کنــد: 
مصرف گرایــی و مصرف زدگــی محصول 
جامعه شهرنشــینی و صنعتی بوده، چرا که 
ما نتوانســتیم خدمات و امکانات را به طور 
متناســب توزیع کنیم بیشتر کارهای اداری 
مهم مــا در پایتخت متمرکز شــده و افراد 
جهت دریافت خدمات بهتــر به دیگر نقاط 

مهاجرت کنند.
وی ادامه می دهد: جامعه مصرفی جهت بیان 
این دیدگاه به کار گرفته شده و بر اقتصادی 
دلالــت می کند کــه برای ایجــاد رضایت 
خواسته های نوظهور تاسیس شده است؛ در 
گذشــته نه چندان دور این همه اتوموبیل با 
آپشــن های متنوع و لاکچری در بازار وجود 
نداشــت، کالاهایــی که اصالت  ســنت و 

معنویت را ندارند.
این ارشد ارتباطات اجتماعی تحلیل می کند: 
جامعــه مصرفی افــراد را وادار کــرده که 

کالاهایی را که نیاز ندارند خریداری کنند.
وی اذعــان می کنــد: فرهنگ همیشــه در 
حال تغییر و تحول و به روز رســانی بوده و 
اگر خودمان را با ایــن تغییرات هماهنگ و 
مطابقت ندهیم و آموزش پایه را متناســب با 
این تغییرات تقویت نکنیم، باورهای دینی و 
فرهنگی ما در جوامع گذشته که هویت ساز 

بوده رنگ می بازند.
وی ادامه می دهــد: میزان دارایی ها و تفاخر 
حاصل از مصرف گرایی، هویت فردی ما را 
شــکل می دهد و به قول آرتور میلر« امروزه 

خرید جایگزین دین و سیاست شده است«.
سخن آخر:

امید اســت قبل از بروز و ظهــور هر پدیده 
نوظهوری در جامعه ابتدا آموزش استفاده از 
آن کالاها و خدمات ارائه شده و مردم نسبت 
به معایب و مزایای کالاهای خدماتی جدید 
آگاه شــده تا آســیب های کمتری به جامعه 

وارد شود.
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۹۵ درصد فضاهای عمومی گناباد برای 
معلولان مناسب سازی نشده است

رییس اداره بهزیســتی گناباد گفــت: 95 درصد 
فضاهای عمومی این شهرســتان برای معلولان 
مناسب سازی نشده که مشکات متعدد برای این 

قشر به دنبال داشته است.
علــی آراســته روز جمعه در گفتگو بــا خبرنگار 
ادارات  درصــد   70 از  بیــش  افــزود:  ایرنــا 
ایــن شهرســتان بــرای معلــولان مناســب 
ســازی نشــده اند و 30 درصــد دیگــر هــم 

ندارنــد. را  هــدف  جامعــه  مطلــوب  و  تاییــد  مــورد  اســتانداردهای  و   شــرایط 
وی ادامه داد: سد معبر در پیاده روهای شهر و معابر عمومی مشکات عدیده ای برای توانجویان 

ایجاد کرده که رفع آن نیازمند توجه شهرداری و دیگر ارگان های مربوطه است.
رییس اداره بهزیستی گناباد گفت: در حالی که این شهر دومین شهر سالمند کشور است و حدود 
13 درصد جمعیت آن را ســالمندان تشکیل می دهند و نیاز به محیط مناسب برای رفت و آمد 
آنان در معابر عمومی و ساختمانهای عمومی و اداری دارد ولی به دلیل عدم مناسب سازی لازم 

با مشکاتی مواجه است.
وی افزود: توانجویان و سالمندان بیشتر از سایر افراد به اماکن مذهبی رفت و آمد می کنند در حالی 
که این اماکن هم از استانداردهای لازم در این زمینه برخوردار نیستند و مناسب سازی آنها باید 

مورد توجه مسوولان مربوطه قرار گیرد.
آراســته ادامه داد: توجه به مناســب ســازی فضاهای عمومی گناباد به عنوان شهر تاریخی و 
گردشگری از اهمیت بسیار برخوردار است و شهرداری باید توجه ویژه به این مهم داشته باشد. 

وی گفت: برای این منظور گناباد به صورت آزمایشــی به عنوان یکی از سه شهر بدون مانع در 
استان خراسان رضوی در نظر گرفته شده که در نخستین گام کمیته ساماندهی و مناسب سازی 
فضاهای عمومی به ریاست فرماندار تشکیل و دبیرخانه اماکن عمومی، گردشگری و تفریحی و 
اماکن دولتی و شهرداری نیز دایر شده است.رییس اداره بهزیستی گناباد افزود: پارسال 17 میلیارد 
ریال برای مناسب سازی محیط مسکونی توانجویان، ساخت رمپ، سرویس بهداشتی و حمام در 
این شهرستان پرداخت شد.هم اکنون پنج هزار و 500 مددجو زیرپوشش خدمات بهزیستی گناباد 

هستند و 13 مرکز خیریه برای جلب مشارکتهای مردمی تحت نظارت این اداره فعالیت دارند.
مرکز شهرستان 93 هزار نفری گناباد در ۲87 کیلومتری جنوب مشهد واقع است.

۱۸ دستگاه در حوزه فرهنگی متولی و 
مسئول هستند

نایب رئیس شــورای اسامی شهر مشهدمقدس 
گفت: در حوزه فرهنگی، 18 دســتگاه اثرگذار و 
متولــی داریم که امیدواریم همه آن ها به صورت 
مشــارکتی پای کار بیایند و پروژه هایی را تعریف 
کنیم تا مردم شاهد ثمرات ایجاد زیرساخت های 
فرهنگی باشــند.به گزارش صبح امروز، مهدی 
ناصحــی در حاشــیه بازدید رئیــس و جمعی از 
اعضای شورای شهر مشهد از پروژه های عمرانی 

حاشیه شهر، با بیان اینکه ارتقاء سرانه های فرهنگی و اجتماعی و توسعه زیرساخت های مرتبط 
با آن، یکی از موضوعات مهم در مسیر ارتقاء شاخص های فرهنگی سطح شهر است، اظهارکرد: 
براساس همین اهمیت و جایگاه، شورای ششم و مدیریت شهری توجه ویژه ای به این مهم خواهد 
داشــت.وی افزود: به منظور تحقق  محیط زیست سالم و عاری از مسائل و مشکات اجتماعی و 
معضات فرهنگی، باید زیرســاخت های مربوط به آن را ایجاد کنیم.ناصحی خاطرنشــان کرد: 
امیدواریم بتوان در یک برنامه ضربتی و با برنامه ریزی دقیق میزان سرانه های فضاهای ورزشی، 
فرهنگی و آموزشــی و ... را توســعه دهیم و به حد مطلوب و قابل قبولی برای خدمت به زائران 
و مجاوران بارگاه منور رضوی برســانیم.نایب رئیس شورای اسامی شهر مشهدمقدس با بیان 
اینکه بسیاری از این طرح ها از قبل در طرح های جامع و تفصیلی تعریف شده اند، گفت: در حوزه 
فرهنگی، 18 دســتگاه اثرگذار و متولی داریم که امیدواریم همه آن ها به صورت مشارکتی پای 
کار بیایند و پروژه هایی را تعریف کنیم تا مردم شاهد ثمرات ایجاد زیرساخت های فرهنگی باشند.

ناصحی افزود: خوشبختانه در همین راســتا، مذاکرات اولیه بین آستان قدس رضوی و مدیریت 
شهری مشهد انجام شده است.

شهردار مشهد مطرح کرد:

بازگشایی درها به روی سرمایه گذاران 
داخلی و بین المللی

شهردار مشــهد گفت: برای اینکه بتوانیم مشهد 
را در خور مردم مشــهد اداره و آن را به واقعیتی 
که باید، نزدیک کنیم، نیازمند گشــودن درها به 
روی سرمایه گذاران داخلی و بین المللی هستیم و 
انگیزه و تاش مدیریت شهری باید برای تبدیل 

مشهد به بهشت سرمایه گذاران باشد.
به گزارش صبح امروز سیدعبدالله ارجائی در بازدید 
از رسانه اخبار مشــهد و هلدینگ رسانه ای خبر 

فوری، اظهار کرد: برای اینکه بتوانیم مشهد را در خور مردم مشهد اداره کنیم و آن را به واقعیت 
نزدیک کنیم، نیازمند گشودن درها به روی سرمایه گذاران داخلی و بین المللی هستیم و انگیزه و 

تاش مدیریت شهری باید تبدیل مشهد به بهشت سرمایه گذاران باشد.
وی با طرح این سوال که برنامه شهردار قبلی مشهد و آقای پژمان چه بوده؟ سرتیترهای برنامه 
های آقای تقی زاده خامســی چه بوده و اینکه چند نفر برنامه شهردار جدید را مطالعه کرده اند؟ 
افزود: نباید بایی که سر برنامه چشم انداز ۲0 ساله آمده بر سر برنامه های محلی نیز بیاید که 
این وظیفه رســانه هاست.شهردار مشهد بیان کرد: شورای شهر به فرد رای نداده بلکه به برنامه 
رای داده است و سوال من این است که چرا تاکنون کسی به برنامه های بنده نقد نکرده است و 
چرا برای آن پیوست تکمیلی ایجاد نمی شود؟ ما 19 راهبرد و 18چرخش تحول آفرین به شورای 
شهر و مردم ارائه کرده ایم اما چرا هیچکس نمی گوید الگو خادم، زائر و مجاور چه ایراداتی دارد؟
ارجائی خاطرنشان کرد: باید زبان مشترک با رسانه ایجاد شود وگرنه دچار چند فرهنگی موجود در 
جامعه می شــویم درحال حاضر جامعه، خانواده، آموزش پروش و رسانه هرکدام یک زبان متفاوت 
دارند بنابراین نوجوان و کودک متحیر می شود و نمی داند کدام سمت حرکت کند. نباید گفتمان 
مدیریت شهری، رسانه و درخواست مردم با یکدیگر تفاوت داشته باشد در غیر این صورت علی رغم 
اینکه بگویند چه شهردار خوبی است، اینقدر کیلومتر آسفالت شده است و مواردی از این دست، با 
شکست مواجه خواهیم شد.وی اضافه کرد: امروز در برخی شهرها برای اجرا پروژه های اساسی به 
مردم مراجعه می کنند، رفراندوم گذاشته و نظر مردم را می پرسند در حال حاضر فرصت نیست تا 
تفاوت ماهیتی عدالت توزیعی و تخصیصی را بیان کنم اما این دو سبب ایجاد تغییر رویکرد در اجرا 
می شوند.شــهردار مشهد با طرح این سوال که چرا باید ضوابط شهرسازی در یک مجتمع هشت 
واحدی در نقاط مرفه نشین با نقاط پایین شهر یکی باشد؟ گفت: برای رسیدن به سرانه فضای سبز 
در تمام مناطق سیزده گاه یک پارک چند هکتاری در نقاط برخوردار ساخته می شود؛ کدام مردم از 
این پارک استفاده میکنند؟ مردم مناطق برخوردار یا خانه ویایی داشته یا در خارج از شهر باغ دارند. 
چرا این پارک را در مناطق کم برخودار ایجاد نمی کنید که از حجم اســتقبال جایی برای نشستن 
نباشد؟ارجائی تصریح کرد: نباید عدالت تخصیصی را نادیده بگیریم. اگر قرار بود در بر همان پاشنه 
بچرخد پس چرا ما آمده ایم؟ از همین تریبون از تمام نخبگان، اندیشمندان، فضا حوزه و دانشگاه، 
جوانان خاق و مبتکر که دارای ذهن باز هستند دعوت میکنم به مدیریت شهری برای رسیدن به 

مشهد در خور حضرت علی بن موسی الرضا)ع( کمک کنند.
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رئیس شورای اسامی شهر مشــهدمقدس گفت: مهمترین راهکار برای حل مسائل ساکنان 
حاشیه شهر، بسترسازی برای ارتقاء شرایط محیطی و زیرساختی است؛ این ارتقاء باید به صورت 
پایدار و فراگیر باشد، به نحوی که کرامت و سامت و امنیت ساکنان حفظ شود.به گزارش صبح 
امروز، حســن موحدیان در حاشــیه بازدید جمعی از اعضای شورای شهر مشهد از پروژه های 
عمرانی حاشیه شهر با بیان اینکه مهمترین راهکار برای حل مسائل شهروندان ساکن در مناطق 
کم  برخوردار، بسترسازی برای ارتقاء شرایط محیطی است، اظهارکرد: این ارتقاء باید به صورت 
پایدار و فراگیر باشد، به نحوی که کرامت و سامت و امنیت ساکنان حفظ شود.وی پروژه های 
فعال در حاشــیه شهر را اقداماتی اساسی و زیرســاختی دانست که محرک توسعه در مناطق 
کم برخوردار هستند و گفت: پروژه های کوچکی نیز می توان در این مناطق اجرایی کرد و از آنها 

غفلت نمی کنیم.موحدیان با بیان اینکه با اجرای پروژه های زیرساختی، همه شهروندان منتفع می شوند، گفت: از جمله این پروژه ها که در حال 
حاضر فعال هستند و عملیات اجرایی آنها درحال اجراست می توان به بازگشایی معابر اصلی و تسهیل به خیابان ها، بهسازی کانال های آب و 
دسترسی مصلی به جاده محمدآباد و حر اشاره کرد.رئیس شورای اسامی شهر مشهدمقدس خاطرنشان کرد: امیدواریم شورای ششم بتواند این 

پروژه ها را به سرانجام برساند؛ حاشیه شهر برای ما بسیار مهم است و به دنبال کارهای اساسی و اصولی هستیم.

رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر مشهدمقدس گفت: امیدواریم بتوانیم با نقش آفرینی 
مدیریت ستادی و مناطق در پروژه های سال آینده، شیب اعتبارات را به سمت حاشیه شهر ببریم 
و اتفاقات خوبی را از این طریق رقم بزنیم. سیدابراهیم علیزاده در حاشیه بازدید رئیس و جمعی 
از اعضای شــورای شهر مشهد از پروژه های عمرانی درحال اجراء در حاشیه شهر، اظهارکرد: با 
توجه به رویکرد و نگاه شورای ششم مبنی بر اولویت دادن به مناطق کم برخوردار، مسیر حرکتی 
خوبی در دستورکار مدیریت شهری قرار گرفته و پیوسته برنامه ها را رصد و پیگیری می کنیم که 
امیدواریم اتفاقات خوبی بیفتد.وی با بیان اینکه امروز بازدید از 13 پروژه عمرانی همچون تقاطع 
غیرهمسطح مصلی، پل شهید هریری، کال اسماعیل آباد، بلوار ابوطالب شمالی و فاز ۶ بوستان 
بهار در برنامه اعضای شــورای شهر قرار گرفت، گفت: احداث معبر سواره رو در خواجه ربیع 7 و 

رسالت شمالی 91 از دیگر اتفاقات خوبی بوده که امروز شاهد آن بودیم؛ حرکت ارزشمندی که دو محدوده که عما مسدود بوده و امکان تردد 
نداشته را به خیابان اصلی وصل می کند.علیزاده تصریح کرد: این ایجاد دسترسی موجب تسهیل تردد و روان سازی ترافیک و کوتاه شدن مسیر 
سفر شهروندان می شود.رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهدمقدس در پایان افزود: امیدواریم بتوانیم با نقش آفرینی 

مدیریت ستادی و مناطق در پروژه های سال آینده، شیب اعتبارات را به سمت حاشیه شهر ببریم و اتفاقات خوبی را از این طریق رقم بزنیم.

ارتقاء شرایط محیطی و زیرساختی، راهکار حل مشکلات ساکنان حاشیه شهر شیب اعتبارات را به سمت حاشیه شهر می بریم

شهردار مشهد مطرح کرد:

تسهیل گری
 و رفع موانع برای 
سرمایه گذاری در مشهد

شهردار مشهد، با تاکید برحمایت همه جانبه از سرمایه 
گذاران درپروژه های مرتبط با اقتصاد شــهری، گفت: 
برخی برای راه اندازی ســریعتر کارها در دستگاه های 
اجرایی به دنبال حامی و تســهیل کننده می گردند، تا 
کارشان را راه بیندازد، ما با افتخار اعام می کنیم برای 
تسهیل سرمایه گذاری در جهان شهرمشهد آمده ایم و 
اولویت ما هموار کردن راه و رفع موانع سرمایه گذاری 

است.
به گزارش صبح امروز ســید عبدالله ارجائی، پنج شنبه 
گذشــته در نشســت با رئیس و اعضای هیئت مدیره 
بانــک ملــل و مجموعه اقتصــادی جوانمــرد که با 
حضور رئیس و جمعی از اعضای شــورای شهر برگزار 
شــد، افزود: با بودجه کنونی فقط می توان مشــهد را 
 نگهداری کرد اما قطعا نمی توان مشهد را توسعه داد.
وی بــا بیان اینکه بروکراســی های پیچیــده اداری 
شــهرداری را برای تسریع ســرمایه گذاری با کمک 
شــورای شــهر حذف می کنیم، اظهارکــرد: هرچند 
کــه مدیریت یکپارچه شــهری وجود نــدارد و یک 
خــواب و خیال اســت اما بــا این وجود بــرای رفع 
مشــکات و موانع خــارج از مدیریت شــهری نیز 
 تاش و به ســرمایه گــذاران کمــک خواهیم کرد.
شــهردارجهان شهرمشهد تصریح کرد: آن چیز که در 
اختیار مدیریت شــهری است؛ حتی آبرویمان را، برای 
 دفاع و حمایت از سرمایه گذاران به کار خواهیم گرفت.

ارجائی ادامه داد: در خراســان و شهر مشهد در مسیر 
حمایت از سرمایه گذاری فرهنگ متفاوتی وجود دارد که 
 همه باید با هم تاش کنیم تا این فرهنگ را عوض کنیم.

وی با اشاره به اینکه در مقوله اقتصادی چند راهبرد مد 
نظر داریم، خاطرنشان کرد: راهبرد اول اینکه ما به شهر 
ثروتمند اعتقاد داریم، یعنی تمام ارکان شــهر ثروتمند 
باشــند و به جای ســهم بری از ثروت انباشته مردم 
 معتقد به ســهم بری از فرصت ایجاد ثروت هســتیم.

شهردارمشــهد گفت: به زبــان ســاده معتقدیم اگر 
مردم ثروتمند شــوند در کوچکتریــن مقیاس پروانه 
بهتــری از ما خواهنــد گرفت واین درآمد بیشــتر و 
در پــی آن خدمات رســانی بهتر و بیشــتر به مردم 
 را از ســوی شــهرداری به دنبــال خواهد داشــت.

ارجائی افزود: اما اگر مردم ثروت کمتری داشــته و یا 
ثروتی نداشته باشند، همان زمینی را هم که در اختیار 
دارند به دو یا ســه قســمت می کنند و بدون مجوز 
می ســازند و سهم شــهرداری را نمی دهند و دردسر 
 بیشــتری برای شهر و شــهرداری درست می کنند.

وی اضافه کرد: با توجه به این موضوع فرصت ایجاد ثروت 

 برای ما مهمتر از سهم بری از ثروت انباشته مردم است.
شــهردارجهان شهرمشــهد، با بیان اینکه اگر فعالان 
اقتصادی و ســرمایه گذاران هزار فرصت شغلی برای 
مشــهد ایجاد کنند خوشایند تر اســت تا اینکه هزار 
میلیاردتومان ثروت انباشته داشــته باشند، اظهارکرد: 
زیرا آن هزارنفری که برایشــان اشــتغال ایجاد شود 
هم اثر مثبتش به شــهرداری می رســد هم آســیب 
های اجتماعی با ایجاد شــغل کاهش خواهد یافت و 
 لازم نیســت هزینه زیادی بــرای آن پرداخت کنیم.

ارجائی ادامه داد: مشــهد چند هزار معتاد متجاهر دارد 
که شهرداری ســالانه بیش از 10 میلیارد تومان برای 
جمــع آوری و نگهداری آنها به شــورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر کمک مالی مســتقیم می کند. در 
حالیکه می توانست طی سال های گذشته این مبلغ را 
 صرف اشتغال زایی کند تا مشکل ریشه ای حل شود.

وی با اشاره به برنامه های مدیریت جدید شهری گفت 
مشهد درافق باید به قطب صنایع خاق در منطقه تبدیل 
 شود و از سرمایه گذاری در این راستا حمایت می کنیم.

شهردارجهان شهرمشــهد درادامه افزود: ما به عدالت 
تخصیصی به جای عدالت توزیعی در شهر به عنوان یک 
راهبرد کان معتقد هستیم، یعنی بیاییم در محور شرق 
یکسری سرمایه گذاری انجام دهیم تا شهر یکشانه به 
غرب نباشد، زیرا اکنون تمام سرانه های خوب شهر به 
 خصوص درغرب شــهر است که به کوه رسیده است.

ارجائی تصریح کــرد: فرصت های ســرمایه گذاری 
جــذاب و با راهبرد، برد برد از اصولی اســت که بدون 
شک به آن پایبند هســتیم، زیرا این موضوع را درک 
می کنیم که اگرقرارباشد سرمایه گذار ۲0 درصد سود 
کند برایش بهتر ســت که پولش را سپرده کند لذا به 
 سودهای این رقمی برای سرمایه گذاران قانع نیستیم.

وی افزود: پیشنهاد می کنم کمیته مشترکی با حضور 
اعضای شــورای شــهر، معاون اقتصادی شهرداری 
و نماینــدگان بانک ملل تشــکیل و ظــرف یک ماه 
موضوعاتی که میان شــهرداری و این بانک اســت 
حل و فصل شــود و به دنبال آن تفاهم نامه مشترکی 
برای ســرمایه گذاری حداقل ۲0هــزار میلیارد تومان 
 بانک ملل طی چهارســال آینده در مشهد امضاء شود.

شهردارجهان شهر مشهد با بیان اینکه مشهد ظرفیت 
ســرمایه گذاری و پتانســیل اقتصــادی بالایی دارد، 
خاطرنشــان کرد: یکی از پروژه هایی که می تواند مد 
نظر قرار گیرد پیشنهاد رییس شورای شهر برای احداث 
شهرک فناوری درمشهد است، چنین تفاهم نامه ای می 
 تواند با مجموعه اقتصادی جوانمرد نیز به امضاء برسد .

وی گفت: قدرســرمایه گذاران داخلی را می دانیم آنها 
می توانستند مانند بسیاری، این پول را از کشور خارج 
کنند و جای دیگری ســرمایه گذاری کنند اما ماندند و 
درکشور خودشان سرمایه گذاری کردند این رادرک می 

کنیم و از آنها حمایت و پشتیبانی خواهیم کرد.
حمایت مدیریت شهری از سرمایه گذاری در 

حوزه فناوری اطلاعات
هم چنین رییس شــورای اسامی جهان شهر مشهد 
مقدس در این نشست گفت: مدیریت شهری از سرمایه 

گذاری در حوزه فناوری اطاعات حمایت می کند.
حســن موحدیان افزود: اقتصاد مسئله مهمی است که 

مقام معظم رهبری سالها است برآن تاکید دارند.
وی اضافه کرد: هدف حکومت اسامی تعالی انسان ها 
اســت اما ابزار آن ابزار اقتصادی است و ما نمی توانیم 

بدون ابزار اقتصادی به این مهم دست پیدا کنیم.
رییس شورای اســامی جهان شهر مشهد مقدس با 
بیان اینکه برای تعالی انسان ها باید وضعیت اقتصادی 
آنها را سامان ببخشــیم، اظهارکرد: اما باید بدانیم که 
مناسب کردن وضعیت اقتصادی مردم با حضور سرمایه 

گذاران محقق می شود.
موحدیان تصریح کرد: نگاه شهرداری در حوزه اقتصادی 
تغییر کرده و ما از سرمایه گذاران بزرگ مانند بانک ملل 
انتظــار داریم در اجرای پروژه های کان مانند احداث 

شهرک فناوری اطاعات مشارکت داشته باشند.
وی ادامه داد: عصر امروز عصر فناوری اطاعات است 
و پروژه های آجر وســیمان کمتر پاسخگو خواهد بود، 
لذا از ســرمایه گذاران دعوت می کنیم که به سرمایه 
گذاری در حوزه فناوری ورود پیدا کنند، زیرا ما در این 
حوزه از دنیا عقب هستیم.رییس شورای اسامی جهان 
شهر مشهد مقدس افزود: شورای شهر و شهرداری نیز 

از سرمایه گذاری در این بخش حمایت خواهند کرد.
به دنبال مدل های جدید سرمایه گذاری در مشهد 

هستیم
هم چنین رییس کمیسیون اقتصادی شورای اسامی 
جهان شهر مشــهد مقدس در این نشست با اشاره به 
اینکه امروزه سرمایه گذاری تنها به صرف گذاشتن آجر 
و ســیمان روی هم نیست، گفت: به دنبال مدل های 

جدید سرمایه گذاری در مشهد هستیم.
مجید دبیریان افزود: در نگاه متفاوتی که بنا اســت در 
حوزه اقتصادی مدیریت شهری اجرایی شود از شهردار 
خواهیم خواســت تا با تعریف مــدل های جدیدی در 
قراردادها تاش شود مشکلی برای سرمایه گذاران به 

وجود نیاید.

وی اضافه کرد: اگر قرار است در حوزه سرمایه گذاری با 
شهرداری تعامل شود ابتدا باید خودمان را جای سرمایه 

گذار ببینیم و منافع آنها را نیز در نظر بگیریم.
رییس کمیسیون اقتصادی شورای اسامی جهان شهر 
مشــهد مقدس با بیان اینکه اگر ســرمایه گذار نباشد 
اقتصاد این شهر هم نخواهد چرخید، اظهارکرد: دراین 
راســتا باید شرایطی را فراهم کنیم تا به گفته شهردار، 

شهرمشهد تبدیل به بهشت سرمایه گذاران شود.
دبیریان تصریح کرد: با نگاهی که اکنون در شهرداری 
مشهد در حوزه اقتصادی وجود دارد انتظار داریم سرمایه 
گذاران به ویژه مجموعه های اقتصادی بزرگ نیز نگاه 

متفاوتی به سرمایه گذاری درمشهد داشته باشند.
وی ادامه داد: اگر صرفا هدف از ســرمایه گذاری تنها 
گذاشــتن آجروسیمان روی هم باشد معتقدیم اینگونه 

سرمایه گذاری ها امروزه پاسخگو نخواهد بود.
صیانت از حقوق سرمایه گذاران

هــم چنین رییــس کمیســیون حقوقــی، اماک و 
قراردادهای شــورای اســامی شهرمشهد مقدس در 
این نشســت گفت: از حقوق افرادی که در شهر علی 
بن موســی الرضا)ع( سرمایه گذاری می کنند، صیانت 

خواهیم کرد.
هاشــم دائمی افزود: در این دوره نگاه شورای شهر به 

حوزه سرمایه گذاری بسیار باز و وسیع است.
وی اضافه کرد: شهردارجهان شهرمشهد نیز در ابتدای 
کار خود درخصوص رویکرد مدیریت شــهری درحوزه 
سرمایه گذاری به این نکته تاکید داشتند که مشهد را 

به بهشت سرمایه گذاران تبدیل خواهند کرد.
رییس کمیسیون حقوقی، اماک و قراردادهای شورای 
اسامی جهان شهرمشــهد مقدس با بیان اینکه نگاه 
شــهردار به حوزه اقتصادی بســیار نوید بخش است، 
اظهارکرد: این موضوع نشــان می دهد که امنیت به 

حوزه سرمایه گذاری برخواهد گشت.
دائمــی تصریح کرد: کمیســیون حقوقــی، اماک و 
قراردادهای شورای شهر همانطور که وظیفه خود می 
داند که بر تمامی قراردادها نظارت داشــته و از حقوق 
شــهر دفاع کند، وظیفه خود نیز می داند که از حقوق 
افرادی که در شــهر علی بن موسی الرضا)ع( سرمایه 

گذاری می کنند، صیانت کند.
وی ادامــه داد: معتقدیــم هر قــراردادی که در غالب 
سرمایه گذاری مشــارکتی و یا سایر غالب ها در شهر 
امام رضا)ع( منعقد شــود منجر بــه رونق اقتصادی، 
ایجاداشــتغال و نهایــت به ایجاد درآمــد پایدار برای 

شهرداری مشهد کمک زیادی خواهد کرد.

شهردارمشــهد در بازدید از آرامســتان بهشت 
رضا)ع( با غسان آرمستان دیدار و گفت وگو و 

از تاش های آنها تقدیرکرد.
ســیدعبدالله ارجائی صبح امــروز در بازدید از 
آرامســتان بهشــت رضا)ع( ضمن خدا قوت 
به کارکنان بخش های مختلف آرامســتان از 
نزدیک در جریان وضعیت خدمات رســانی به 
ابتدا در جمع  مردم قرارگرفت.شهردارمشــهد 
طاهرین آرامســتان بهشت رضا)ع( حاضر و در 
گفت وگوی صمیمانه و رودررو به دغدغه های 

این عزیزان زحمتکش گوش فراداده و ضمن قدردانی از تاش های آنها به ویژه در طول دوره شیوع ویروس 
کرونا، دستورات لازم برای رسیدگی به وضعیت قرارداد و تعلق گرفتن رفاهیات به آنها را به مدیران مربوطه برای 
اقدام هرچه ســریعتر و به گونه ای که از ماه آینده اجرائی شود؛ اباغ کرد.وی با حضور در بخش های مختلف 

پذیرش و اداری آرامستان بهشت رضا)ع( از روند خدمات رسانی به مردم در این بخش ها بازدید کرد.
زیارت وعطر افشانی قبورمطهرشهیدان در گلزار شهدای بهشت رضا)ع(

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور، قبور مطهر شهیدان در گلزار شهدای بهشت 
رضا)ع( را عطرافشانی و با اهداء شاخه های گل با آرمان های شهدای گل گون کفن ایران اسامی تجدید میثاق 
کرد .در این مراسم که با حضور سید عبدالله ارجائی شهردار، مدیرکل بنیاد شهید خراسان رضوی، معاون خدمات 
شــهری شهرداری مشهد و جمعی از مدیران شــهری انجام شد، سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی با حضور 
بر مزار ســرداران شهید سپاه اسام شهیدان کاوه، برونسی، شوشتری و سایر شهدای آرمیده در گلزار شهدای 
بهشت رضا)ع( با آرمانهای والای شهدای گرانقدراین شهر تجدید میثاق کرد.سید عبدالله ارجائی، شهردار مشهد 
در حاشــیه این مراسم گفت: رویکرد ما این است که در کنار خدمات دهی و انجام امور کفن و دفن در بهشت 
رضا)ع( فضای فرهنگی مناسبی را نیز با محوریت شهدای عزیز، برای همراهان اموات محیا کنیم تا حضورشان 
در آرامستان باعث تفکر در باب سفر آخرت وعبرت گیری باشد .وی افزود: این تغییر رویکر آغاز شده و اکنون 
درحال تدوین برنامه و تغییر ساختار هستیم و در این راستا معاونت فرهنگی آرامستان ها را تقویت خواهیم کرد.
شهردارمشهد ادامه داد: امیدواریم ظرف یکی دوماه آینده با انجام اقدامات فرهنگی مناسب در آرامستان بهشت 
رضا)ع( آن هم با محوریت گلزارشهدای عزیز، شاهد فضایی معنوی در راستای ارتقاء روحیه معنوی افرادی که 

برای انجام امور کفن و دفن ، زیارت اهل قبور و گلزارمطهر شهدا به این آرامستان مراجعه می کنند باشیم.
تقدیر از شهرداری مشهد برای ساماندهی گلزارشهدا بهشت رضا)ع(

ســید امیرحسین قاضی زاده هاشــمی، معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور نیز در 
حاشیه این بازدید، اظهارکرد: هدف از این سفر زیارت مضجع شریف امام رضا )ع( و همچنین قبورمطهر شهدا 
برای یاری جستن از ساحت مبارک امام رضا)ع( و شهدای عزیز در ابتدای راه خدمت در بنیاد شهید است تا شاید 
بتوانیم کمی به وظایف خود عمل کنیم.وی اضافه کرد: بنیاد شــهید و امور ایثارگران وظایف بسیاری برعهده 
دارد که به فرموده حضرت امام خمینی)ره( شامل دو کارکرد اصلی است؛ که یکی حفظ کرامت و منزلت خانواده 
شــهدا، ایثارگران و رزمندگان جان برکف اســت و کارکرد دیگر حفظ فرهنگ ایثار و شهادت است که ضامن 

مکتب، امنیت و کیان کشور خواهد بود.

معاون خدمات شهری شهرداری منطقه ثامن از 
اجرای پویش من ماسک میزنم در این منطقه 
شهری مشهد خبر داد و گفت: با توجه به اجرای 
سیاست های اباغی قرارگاه مرکزی پیشگیری 
و مقابله با کرونا استان خراسان رضوی،171۶ 
مورد از مغــازه ها و واحدهای تجاری پیرامون 
حرم مطهــر رضوی به صورت چهره به چهره 
و مراجعه حضوری مــورد ارزیابی قرار گرفت، 
که خوشــبختانه پس از پایــش به عمل آمده 
مشخص شد که 137۶ مورد یعنی بیش از 80 

درصد نسبت به رعایت کامل پروتکل ها و ضوابط اباغی مراکز بهداشت اهتمام مناسب داشته اند..او ادامه داد: 
نسبت به 3۴0 مورد از این واحدهای صنفی که نواقصی در رابطه با عدم رعایت پروتکل ها و ضوابط بهداشتی 
در آنها مشاهده شده نیز تذکرات لازم داده شده و بعضاً اخطارهای کتبی صادر شده است که مسئولین واحدهای 
صنفی نیز در خصوص رعایت این ضوابط و همکاری لازم متعهد شده اند.وی تصریح کرد: البته برخورد همراه با 
حفظ کرامت و شئون شهروندان و صرفا امر به معروف و تذکر لسانی در مراحل اولیه مشاهده تخلفات کرونایی 
و ترغیب و دعوت به استفاده از ماسک توسط مسئولین،کسبه و فعالان در واحد های صنفی و همچنین دعوت 
به استفاده از ماسک توسط مشتریان و مراجعان به این صنوف در دستور کار گروه های نظارتی قرار گرفته است، 
اما به دلیل اینکه رعایت این موارد و دســتورالعمل ها از جمله مصداق های بارز حقوق شــهروندی و در جهت 
حفظ ســامت شهروندان و جامعه شهری است و عدم رعایت آن هم موجب به خطر افتادن جان مردم است، 
تکرر تخلفات  توسط واحد های صنفی مشاهده شود، نسبت به اخطار کتبی و اعمال جرائم توسط دستگاه های 
ذی ربط از جمله اداره کل تعزیرات حکومتی و دســتگاه های قضایی و نظارتی را در پی خواهد داشت.مرادیان 
در تشــریح این اقدامات با اشــاره به اینکه از ابتدای آغاز پاندمی کرونا از حدود ۲ ســال پیش با توجه به اینکه 
منطقه ثامن به لحاظ موقعیت مکانی و به ویژه  تشــرف زائران حرم مطهر رضوی یکی از پرترددترین مناطق 
شهری مشهد است،گفت: معاونت خدمات شهری شهرداری منطقه ثامن عاوه بر اجرای دستورالعمل های ویژه 
و اباغی از ســوی معاونت خدمات شهری شهرداری مشهد مقدس؛  همکاری ویژه ای را با سایر دستگاهها و 
نهادهای خدمت رســان به ویژه مرکز بهداشت ثامن، بسیج حریم رضوی و گروههای جهادی و مردم نهاد در 

راستای اجرا و نظارت بر اجرای ضوابط و مقررات بهداشتی و پروتکل های مبارزه با کرونا داشته است.
معاون خدمات شــهری منطقه ثامن افزود: در حال حاضر نیز با توجه به نزدیک شــدن به ایام پایانی ماه صفر 
و افزایش جمعیت زائران در ایام شــهادت امــام رضا)ع(، با همکاری و هماهنگی معاونت فرهنگی و اجتماعی 
شهرداری منطقه ثامن، نسبت به تشکیل قرارگاه ویژه منطقه ای متشکل از شوراهای اجتماعی محات، گروه 
داوطلبان دوام ثامن منطقه ثامن،گروه های امر به معروف و نهی از منکر فعال در حریم رضوی، نیروهای خدمات 
شهری و سد معبر منطقه تحت عنوان قرارگاه شهید شوشتری و در قالب 75 گروه دو نفره نسبت به پایش میدانی 
و امر به معروف در زمینه رعایت پروتکل ها و ضوابط بهداشــتی مبارزه با کرونا و به طور ویژه اجرای »پویش 
من ماسک میزنم « و دعوت عمومی به استفاده از ماسک و اقام بهداشتی و مواد ضد عفونی تا تحقق کامل 
واکسیناسیون عمومی و ایمن شدن حداقل بالای 80 درصد از جمعیت کلیه شهروندان اقدام می شود و این پایش 

ها به صورت دوره ای و مستمر انجام خواهد شد.
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 مطهری:فرقی نداشت با الهلال یا تیم های 
دیگر بازی کنیم

مربی تیم فوتبال پرســپولیس گفت: برای ما فرقی نداشت در مرحله یک چهارم نهایی با کدام تیم 
بازی کنیم زیرا همه تیم ها از بازی با پرسپولیس وحشت دارند.

حمید مطهری در گفت و گو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، درباره تقابل پرسپولیس با الهال 
عربســتان در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آســیا اظهار داشت: از قبل هم گفته بودم در 
فرصت باقی مانده تا دیدار مرحله یک چهارم نهایی باید خود را از همه لحاظ تجهیز کرده و با صابت 
و قدرت کار کنیم. هر چند مشــکاتی داریم امــا باید از نظر فیزیکی و تاکتیکی خود را به آمادگی 

برگزاری این مسابقه برسانیم. در این مدت باید بازی های دوستانه خوبی انجام بدهیم.
وی ادامه داد: قبل از قرعه کشــی گفته بودم برای مــا تفاوتی ندارد در این مرحله با کدام تیم بازی 
کنیم و به هر تیمی بخوریم مشکلی نداریم زیرا پرسپولیس واقعا قدرتمندترین تیم آسیا است. اکنون 
که مشــخص شده باید به مصاف الهال برویم، روی کار خودمان و آنالیز این تیم تمرکز می کنیم. 
ان شاءالله یک بازی خوب و پرقدرت مقابل الهال انجام بدهیم و بتوانیم در این مسابقه موفق شویم. 
مربی پرسپولیس در خصوص برتری این تیم مقابل استقال تاجیکستان گفت: خیلی ها تصور بازی 
ساده ای برای پرسپولیس را داشتند اما افرادی که فوتبال را ریزبینانه نگاه می کنند می دانند استقال 
تاجیکســتان تیم ســازمان یافته ای در بخش دفاعی بود و دفاع تیمی خیلی فشرده و خوبی داشت. 
پرســپولیس به دلیل نبودن در شرایط مسابقه در ریتم بازی نبود. این موضوع کار را برای ما سخت 
کرده بود. از طرفی تیم حریف میزبان بود و بازی در چمن مصنوعی و در شرایط سختی برگزار شد 
که اکنون نمی خواهم به آن اشاره کنم. این مسائل کار را برای ما سخت کرده بود اما همیشه گفته ام 
ما پرسپولیسی ها همیشه ذهنیت برنده  داریم و سعی می کنیم فوتبال و تاکتیک خود را به تیم حریف 
دیکته کنیم.مطهری اضافه کرد: اســتقال تاجیکستان را خیلی خوب آنالیز کرده و می دانستیم در 
انتقال توپ از دفاع به حمله فوق العاده خطرناک است. این ویژگی حریف را پوشش داده و توانستیم 
به پیروزی برسیم. به هواداران مان تبریک می گویم و همچنین از بازیکنان پرسپولیس که فوق العاده 

زحمت کشیدند، تشکر می کنم زیرا در یک شرایط خیلی سخت زحمات زیادی کشیدند.  
وی درمورد اینکه تیم الهال برخاف پرســپولیس که با وجود درخواســت های مکررش از جذب 
بازیکن خارجی محروم ماند، با تعداد زیادی بازیکن باکیفیت خارجی به مصاف نماینده کشــورمان 
خواهد آمد، توضیح داد: واقعا الهال تیمی است که هزینه زیادی می کند. پریرا را با 15 میلیون یورو از 
تیم وست برومویچ انگلیس جذب کرد و موسی مارگا از پورتو به الهال آمد. بازیکنان خارجی الهال 

می توانند بازی را برای این تیم در بیاورند.
مربی تیم پرســپولیس خاطرنشان کرد:  هرچند الهال ســتاره های زیادی دارد اما تیم ما و همه 
بچه های پرسپولیس با هم یک ستاره هستند.سعی می کنیم با کار تیمی خود را تا روز بازی با الهال 
به شــرایط ایده آل برسانیم تا بتوانیم به موفقیت برسیم اما از لحاظ امکانات واقعا الهال با ما قابل 

مقایسه نیست.
مطهری درباره برنامه های آماده ســازی پرســپولیس برای دیدار با الهال با توجه به برگزار نشدن 
دیدارهای رســمی این تیم قبل از بازی با حریف ســعودی عنوان کرد:  از دوشنبه کارمان را شروع 
می کنیم و تاقبل از بازی با الهال سه بازی تدارکاتی برنامه ریزی کرده ایم تا ریتم و شرایط بازی را 
به دست آوریم.وی درباره اینکه هواداران پرسپولیس عاقه زیادی دارند تا این تیم در عربستان برای 
اولین بار قهرمانی آسیا را به دست آورد، پاسخ داد: برای ما فرقی نداشت در این مرحله با کدام تیم 
بازی کنیم زیرا به تیم خودمان ایمان و اعتقاد داریم. می دانیم با توجه به میزبانی عربستان، کارمان 
خیلی سخت است اما پرسپولیس هستیم. قول می دهم سه تیم دیگر منطقه غرب از برخورد به تیم 
ما وحشت داشتند زیرا توانمندی خود را نشان داد ه ایم و هدفی جز سربلندی در آسیا نداریم. باید جام 
قهرمانی آسیا را کسب کرده و آن را به هواداران مان تقدیم کنیم ولی می دانیم در یک جنگ نابرابر 

کار خیلی سختی داریم. ایرانی ها همیشه کارهای بزرگ انجام داده اند.

جام جهانی فوتسال - لیتوانی؛

 صعود ایران به مرحله دوم با شکست آمریکا 
مسابقات  در  خود  دیدار  دومین  ایران  فوتسال  ملی  تیم 
جام جهانی ۲0۲1 لیتوانی را با پیروزی برابر آمریکا پشت 
سر گذاشت تا صعودش به مرحله یک هشتم نهایی این 

مسابقات را قطعی کند.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم ملی فوتسال ایران در دومین 
بازی خود در گروه ششم مسابقات جام جهانی ۲0۲1 به 
مصاف تیم آمریکا رفت که این مسابقه در نهایت با نتیجه 

۴ بر ۲ به سود ایران   به پایان رسید.
در این بازی که از ساعت 19:30 در شهر ویلنیوس لیتوانی 
اسماعیل  احمد  توکلی، مهدی جاوید،  برگزار شد، فرهاد 
پور و سعید احمدعباسی برای ایران گلزنی کردند. هر دو 
گل آمریکا هم توسط »گونزالس« به ثمر رسید. به این 
ترتیب ایران با کسب دومین برد خود در این مسابقات بعد 
از صربستان، در جدول گروهش ۶ امتیازی شد و صعود 

به مرحله یک هشتم نهایی این مسابقات را قطعی کرد.

ترکیب اولیه ایران و غیبت طیبی و احمدی
ایران در این مسابقه با ترکیب اولیه علیرضا صمیمی، علی 
حسن زاده، مسلم اولادقباد، محمد شجری و مهدی جاوید 
دلیل  به  احمدی  حمید  امروز  بازی  لیست  در  کرد.  بازی 
حضور  مصدومیت  خاطر  به  طیبی  حسین  و  محرومیت 
نداشتند. به همین خاطر باقر محمدی دروازه بان سوم تیم 

ملی فرصت قرار گرفتن در لیست را به دست آورد.
شوک به ایران با اخراج 2 دقیقه ای صمیمی

ایران و آمریکا در حال محک  بازیکنان  در شرایطی که 
زدن همدیگر بودند، علیرضا صمیمی دروازه بان تیم ملی 
فوتسال ایران در دقیقه ۲ از زمین مسابقه اخراج شد تا تیم 
کشورمان با شوک مواجه شود. صمیمی توپ را خارج از 
محوطه جریمه با دست مهار کرد و بعد از بازبینی صحنه 
ایران با کارت قرمز  در کمک داور ویدئویی، دروازه بان 
سرمربی  الشریعه  ناظم  سیدمحمد  شد.  اخراج  و  جریمه 

درون  به  را  محمدی  باقر  صمیمی،  اخراج  از  بعد  ایران 
دروازه فرستاد.

گل زودهنگام آمریکا و برتری ایران در نیمه نخست
تیم ملی فوتسال ایران یک دقیقه بعد از اخراج صمیمی 
را  بازیکن کمتر داشت، گل نخست  و در حالی که یک 
الشریعه  ناظم  شاگردان  تا  کرد  دریافت  گونزالس  توسط 
تحت فشار قرار بگیرند. با این حال فرهاد توکلی در دقیقه 
۴ کار را به تساوی کشاند. در ادامه مهدی جاوید و احمد 
اسماعیل پور )در دقایق 8 و 11( گل های بعدی ایران را 
به ثمر رساندند تا برتری از آن تیم کشورمان شود. ایران 
موقعیت های دیگری هم برای گلزنی داشت اما درخشش 
دروازه بان آمریکا مانع گلزنی بیشتر شد تا نیمه نخست با 

همان نتیجه 3 بر یک تمام شود.
نیمه دوم و بازی ضعیف ایران

آمریکا  نزد.  دل  به  چنگی  ایران  تیم  بازی  دوم  نیمه  در 

دلخوش به فضای پشت بازیکنان ایران، اقدام به ارسال 
توپ های مستقیم می کرد و حمات متعددی داشت. این 
تیم در دقیقه 3۶ توسط گونزالس به گل دوم هم رسید؛ 
در حالی که به نظر می رسید بازیکنان ایران انگیزه کافی 
برای گلزنی ندارند و بازی ضعیفی ارائه کردند. آمریکا در 
دقایق پایانی به بازی پنج نفره روی آورد و همین مسئله 
باعث شد تا سعید احمد عباسی در دقیقه 39 گل چهارم 
ایران را به ثمر برساند و بازی با نتیجه ۴ بر ۲ تمام شود.

محرومیت صمیمی از بازی با آرژانتین
در بازی با آمریکا، محمد شجری و مسلم اولادقباد دو 
بازیکن ایران کارت زرد گرفتند. صمیمی هم که کارت 
نمی تواند  محرومیت  دلیل  به  بود،  گرفته  مستقیم  قرمز 
کند.  همراهی  آرژانتین  مقابل  بعد  مسابقه  در  را  ایران 
برگزار  دوشنبه   ۲1:30 ساعت  آرژانتین  و  ایران  بازی 

خواهد شد.
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

جریان اصلاحات دچار سکته راهبردی شده است
محمدعلــی وکیلی، نماینــده اصاح طلب مجلــس دهم و مدیر 
مسئول روزنامه ابتکار:اگر عارف و خاتمی هم در انتخابات 1۴00 
می آمدند، ما شــانس پیــروزی نداشــتیم.جریان اصاحات دچار 
یک ســکته راهبردی شده و بال راســت و چپ آن آسیب دیده 
است.رئیســی با همان صداقت و مردمی بودن در جایگاه ریاست 
جمهوری ظاهر شده، اما در تشکیل کابینه بهتر می توانست عمل 
کند.امتیاز دولت کنونی این اســت که کابینه را از احزاب سیاسی 
نچیده اســت.اخاقی نیست که بنشــینیم و منتظر زمین خوردن 
رقیب باشــیم.در »پســاجمهوری اســامی« هیچ بهشتی وجود 
ندارد که قرار باشــد آلترناتیو آن، حجاریان یا احمدی نژاد باشــند.

در »پساجمهوری اسامی« جهنمی هســت که افغانستانِ امروز 
در مقایســه با آن بهشت است.ســال 9۶ به جهانگیری گفتیم به 
دولت نرو؛ گوش نکرد و بعدا ابراز ندامت کرد.مرحوم هاشــمی در 
روزهای آخر عمرشــان نســبت به آقای روحانی پشیمان بودند./

برنامه تلویزیونی دستخط

امام جمعه یاسوج: از هر خانواده ای دو فرزند متولد شود
سید نصیر حسینی امام جمعه یاسوج:رشد جمعیت کشور به سمت 
صفر شــدن حرکت می کند و تنها راه حفظ جمعیت این است که 
از هر خانواده ای دو فرزند متولد شــود.در روایات وقتی زن باردار 
می شود مانند مجاهدی است که با شمشیر خود در حال مجاهدت 
اســت. اگر خواهان حفظ اسام و مکتب تشیع هستیم باید فرزند 
آوری بیشــتر شــود و جمعیت افزایش یابد. مسئولان باید شرایط 

افزایش جمعیت را مهیا کنند./ایرنا

واکنش برادر رئیس دولت اصلاحات به درخواست محاکمه 
روحاني

محمدرضا خاتمي گفت: از محاکمه نترسیم، به شرطي که عادلانه 
و علني باشد.وي در کاب هاوس گفت: چه اشکالي دارد، در یک 
محاکمه علني دادگاه برگزار شود و آقاي روحاني بتواند حرفهایش 
را بزند؟!این، اتفاق خوبي اســت؛ اگر همه کساني که مانند آقاي 

روحاني در مسئولیت بوده اند در دادگاه حضور یابند.
آقایان رئیســي و اژه اي روز اول تلفن ها را برداشتند و با اصاح 
طلبان تماس گرفتند.تمام اشــخاصي که مي دانم نظراتشــان را 
گفتند، اما به این نظرات بي توجهي مي شود.جلسات آقاي خاتمي 
با حزب موتلفه در دوران راست جمهوري، بیشتر از جبهه مشارکت 

بود.براي آقاي رئیسي آرزوي موفقیت مي کنیم.
ظاهرا قانوني کــه آقاي جعفري دولت آبادي »شــخصا« درباره 
محدودیــت هاي آقاي خاتمي اباغ کردند هنوز باقي اســت.باید 
دوران کرونا تمام شــود تا بدانیم محدودیت رفت و آمدها در مورد 

ایشان هنوز باقي است یا خیر؟!

پزشکیان: با لجبازي با دنیا نمي توان مملکت اداره کرد
نماینده مردم تبریز در مجلس در رابطه با سرنوشــت قانون اقدام 
راهبردي مجلس پس از توافق میــان تهران و آژانس بیان کرد: 
شــوراي امنیت باید تصمیم نهایي و کان را براســاس مصلحت 
مملکت اخذ کند، با لجبازي بــا دنیا نمي توان مملکت اداره کرد 
وقتي در ســطح کان نظام به تفاهم برســند، نمایندگان هم از 
قانون خود کوتاه خواهند آمد.»مســعود پزشکیان«، نماینده مردم 
تبریــز در مجلس، در گفت و گو با برنــا در رابطه با »بیانیه ایران 
و آژانــس بین المللي انرژي اتمي« گفت: حاکمیت براي کســب 
موفقیت باید مشکات خود را با دنیا و کشورهاي منطقه حل کند 
در غیر این صورت امکان رفع مشــکات وجود ندارد. متاســفانه 
مخالفت هایي که با دولت روحاني در مسئله مذاکرات و همکاري 
ایران و آژانس صورت گرفت یک رقابت سیاســي بود و مصلحت 
مملکت در آن نادیده گرفته شد. باید خیلي زودتر از این مشکات 
کشور را حل میکردیم. او در ادامه گفت: در دولت روحاني عده اي 
نمي خواستند رقیب شــان به مصالحه برسد، اکنون موافقند و در 
صدد مصالحه برآمدند خیلي خوب است این کار را انجام دهند ولي 
حتما انجام دهند. باید کاري کرد تا مشــکات ارتباطي، اقتصادي 
و گفت و گو با دنیا را حل کنیم و گرنه اوضاع مملکت روز به روز 
بدتر خواهد شد. باید با دنیا و منطقه و خودمان مسائل را حل کنیم 
ما با خودمان هم مشکل داریم. نمي شود با همه دعوا کنیم و بعد 
بگوییم مشــکل اشــتغال را چگونه مي توان حل کرد، نمي شود 
ســرمایه گذار داخلي را فراري داد و بعد بگوییم چگونه مي توان 

سرمایه گذار جذب کرد تناقض دارد، شدني نیست.

هشدار فرید زکریا درباره سیاست خارجي بایدن در قبال 
ایران

فریــد زکریــا، تحلیلگــر برجســته آمریکایي و مجري شــبکه 
»سي ان ان« هشــدار داد، سیاست خارجي جو بایدن و دولت او از 
ایران تا کوبا، تکرار سیاســت خارجي دونالد ترامپ بوده است.یک 
تحلیلگر آمریکایي و چهره شناخته شده رسانه اي در این کشور با 
هشدار درباره شباهت مواضع جو بایدن دموکرات با دونالد ترامپ 
جمهوري خواه خواستار تغییر سیاست خارجي رئیس جمهور کنوني 
آمریکا در قبال ایران و دیگر کشــورهاي جهان شد.فرید زکریا در 
یادداشتي براي روزنامه واشنگتن پست هشدار داد: »آیا بایدن دارد 
سیاست خارجي ترامپ را عادي سازي مي کند؟«او نوشت: »هفته 
آینده در تاریخ ۲1 ســپتامبر )30 شــهریور(، رئیس جمهور بایدن 
اولین سخنراني خود را در مجمع عمومي سازمان ملل متحد انجام 
مي دهد. این سخنراني در برهه مهمي از دوران ریاست جمهوري 
بایدن ایراد مي شــود و تأثیر ویژه اي بر نگاه به ریاست جمهوري 
او در خارج از کشــور خواهد داشت. بســیاري از ناظران خارجي 
پس از تقریباً هشــت ماه مشاهده سیاست ها، لفاظي ها و بحران ها 
شگفت زده شده اند حتي شوکه شــده اند چرا که دریافتند سیاست 

خارجي بایدن در یک منطقه تا منطقه  اي دیگر، تداوم وفاداري به 
سیاست خارجي دونالد ترامپ و نفي باراک اوباما است«.

این مجري شــبکه ســي ان ان ادامه داد: » برخي از این ناامیدي 
نتیجــه روش ناگهاني و یکجانبه اي اســت کــه بایدن نیروهاي 
آمریکایي را از افغانســتان خارج کرد. یک دیپلمات آلماني به من 
گفت که به نظــر وي، »دولت ترامپ با برلین بیشــتر از )دولت 
بایدن( مشــورت کرده بود«. برخي اقدامات خاص هم وجود دارد 
مانند قرارداد زیردریایي، که خشم فرانسوي ها را برانگیخته است« 
.به نوشته او، »»اما نگراني هاي فزاینده از این وقایع تک سریالي 
فراتر مي رود. یک دیپلمات ارشد اروپایي اعام کرد که در برخورد 
با واشنگتن در مورد همه چیز، از واکسن گرفته تا محدودیت هاي 
سفر، منطق سیاســت هاي بایدن صرفنظر از لفاظي هایش، همان 
»اولویت اول آمریکا«)سیاســت و شعار دونالد ترامپ( بوده است. 
یک سیاســتمدار کانادایي مي گوید که در صــورت پیروي از آن، 
طرح هــاي »آمریکایي بخرید« بایدن بیشــتر از طــرح )اولویت 
اول آمریکا( ترامپ حمایتگرایانه اســت. با وجــود انتقاد مکرر از 

تعرفه هاي ترامپ، بایدن تقریباً همه آن را حفظ کرده است«.

حکیمي پور: بعید است اصلاح طلبان در این دولت مورد 
مشورت قرار گیرند

دبیرکل حزب اراده ملت تاکید کرد: جریان اصاحات تا به شــیوه 
درست خودش را در ترارزوي نقد قرار ندهد مشکل خواهد داشت 
و باید خودش را سروســامان دهد.احمدحکیمي پور در گفت وگو با 
ایلنا، در پاســخ به این ســوال که با توجه این که دولت سیزدهم 
رســماً آغاز به کار کرده اســت، حال این مســئله مطرح مي شود 
جریان اصاحات که همیشــه منافع ملي برایش ارجحیت داشته 
چــه کمکي مي تواند به دولت کند و آیا مي تواند طرف مشــورت 
قرار گیرد، گفت: اصاح طلبان کشورشــان را دوســت دارند و هر 
کمکي هم بتوانند براي حل مشــکات و معضات موجود انجام 
خواهند داد.دبیرکل حزب اراده ملت خاطر نشــان کرد: این دولت 
از یک جریان سیاسي خاصي مي آید و برنامه ها و اهدافي را براي 
اداره کشــور اعام کرده اســت. همچنین وعده هایي را در زمان 
رقابت هــاي انتخاباتي مطرح کرد که امــروز همگان به هر حال 
دوســت دارند این وعده هاي اعام شــده عملي شود و ما هم در 
جریان اصاحات به جد دوست داریم که چنین اتفاقي رخ دهد اما 
این که از اصاح طلبان کمک بخواهند که نمي دانم تا این لحظه 
اتفاق افتاده اســت یا خیر، طبیعتاً اگر دولت و دولتمردان انتظاري 
داشــته باشند و کمک و مشــورتي بخواهند مسلماً اصاح طلبان 

دریغ نمي کنند چرا که مملکت براي همه مردم ایران است.

هشدار مسجدي به زوار ایراني درباره کردستان عراق
ســفیر ایران در بغداد به زوار ایراني توصیه کرد که از منطقه 
کردستان عراق وارد بغداد، نجف و کربا نشوند و افزود: همه 
زوار ایراني باید از طریق هوایي وارد عراق شــوند، ولي براي 
بازگشــت مي توانند از مرز مهران به کشــور بازگردند.»ایرج 
مســجدي« ســفیر جمهوري اســامي ایــران در بغداد در 
گفت وگویــي عنوان کرد که همــه زوار ایراني باید از طریق 
هوایي و با هواپیما وارد عراق شــوند و افزود: این براســاس 
توافقي اســت که انجام شــده و این نظر قطعي دولت عراق 
اســت و ما هم مجبور شدیم این را بپذیریم.وي در عین حال 
یادآور شد: البته زائران براي برگشت از عراق، اگر بخواهند از 
راه زمیني برگردند مي توانند صرفا از مرز مهران به جمهوري 
اســامي ایران بازگردند.مســجدي که با خبرگزاري صدا و 
ســیما گفت وگو مي کرد، همچنین همچنیــن به زوار ایراني 
توصیه کرد که براي ورود به عراق از طریق مرزهاي منطقه 
کردستان عراق اقدام نکنند و اضافه کرد: زائران به هیچ وجه 
از مرزهاي اقلیم کردســتان براي زیارت وارد عراق نشــوند 
چــون ورود از اقلیم طبق قانون عــراق فقط مختص منطقه 
اقلیم کردســتان است و زوار اجازه ندارند از اقلیم وارد مناطق 
جنوبي و شــهرهاي نجف و کربا شوند و این از نظر قانون 
عراق یک تخلف محســوب مي شــود و اگر زائري این اقدام 
را انجام دهد ممکن اســت با برخورد سیســتم هاي امنیتي و 
انتظامي این کشور مواجه شود.سفیر ایران در بغداد بیان کرد: 
هموطنان ایراني مي توانند به اقلیم کردستان عراق و سیاحت 
و ســفر به این منطقه بروند و مشــکلي ندارند، ولي ورود به 
اقلیم کردســتان مجوزي براي ورود به بغداد و نجف و کربا 

و زیارت نیست.

رئیسي: عنوان طلبگي را ترجیح مي دهم
رئیس جمهــور بعد از ظهر جمعــه در ادامه برنامه هاي ســفر به 
تاجیکستان در جمع دانشجویان و اساتید دانشگاه ملي این کشور 
حضور یافت.ســیدابراهیم رئیسي در جمع دانشــجویان و اساتید 
دانشگاه ملي تاجیکستان اظهار کرد: منطقه ما مهد علم، فرهنگ 
و تمدن اســت. هر تحولي که متکي بر دانش نباشد اعمال سلیقه 
محســوب شده و ماندگار نیســت.او همچنین گفت: شاهد هجوم 
گسترده غرب به حقوق انســان ها و هویت فرهنگي جوامع دیگر 
هستیم. دانشــگاه مرکز رصد فرهنگ و هویت جامعه و مقابله با 
هجوم به این فرهنگ و هویت اســت.وي ادامــه داد: باید روابط 

دانشگاه هاي ایران و تاجیکستان بیش از پیش تقویت شود.رئیسي 
گفت: از اعطاي دکتراي افتخار تشــکر مي کنم اما عنوان طلبگي 

را ترجیح مي دهم.
مقام آمریکایي: بلینکن برنامه اي براي دیدار با امیرعبداللهیان 

در نیویورک ندارد
نماینده آمریکا در سازمان ملل متحد روز جمعه تصریح کرد وزیر 
امور خارجــه آمریکا برنامه اي براي دیدار بــا همتاي ایراني خود 
در نیویــورک ندارد.»لیندا توماس-گرینفیلــد« امروز جمعه گفت 
»آنتوني بلینکن«، وزیر امــور خارجه آمریکا برنامه اي براي دیدار 
با همتاي ایراني خود در نشست هفته آینده سران دنیا در سازمان 
ملــل متحد در نیویــورک ندارد.لیندا تومــاس گرینفیلد در جمع 
خبرنــگاران گفت: »ما در وین با ایراني ها در تعامل بوده ایم و این 
رایزني ها ادامه خواهند یافت. هیچ برنامه مستقیمي براي برگزاري 
دیدارهاي دوجانبه حین حضور آنها در اینجا طراحي نکرده ایم ولي 
این بع معناي آن نیســت که ارزشي براي رایزني با ایراني ها قائل 
نیســتیم چون مي خواهیم در موضوعات مرتبط با برجام رو به جلو 

حرکت کنیم.«

آشنا: واکسن پیتزا نیست که بتوان آن را تلفني سفارش داد
حسام الدین آشنا مشاور ســابق روحاني در توئیتر نوشت:  واکسن 
پیتزا نیست که بتوان آن را تلفني سفارش داد. شانگهاي یک شهر 
نیست که بتوان یک شبه به آن سفر کرد یک پیمان دسته جمعي 
اســت که پذیرش در آن نیاز به دو شرط عدم تحریم بین المللي و 
اجماع اعضاء دارد. تاش 8 ســاله موفق براي رفع موانع عضویت 

در این پیمان نشان هر چه باشد نشان غرب گرایي نیست.

توافق ایران با روسیه درباره وضعیت افغانستان
وزیر امور خارجه کشــورمان از توافق با روسیه براي صدور بیانیه 
مشترک در مورد وضعیت افغانستان خبر داد.حسین امیرعبداللهیان 
در صفحه شخصي خود در توئیتر از حمایت هاي »ولادیمیر پوتین« 
رئیس جمهور روسیه تشکر کرد و نوشت: در حاشیه نشست سران 
سازمان همکاري شانگهاي، با لاوروف وزیر خارجه روسیه گفتگو 
و از حمایت پوتین و او براي عضویت دائم جمهوري اسامي ایران 
نزد ســازمان همکاري شانگهاي تشــکر و در مورد بیانیه صادره 
پیرامون وضعیت افغانستان توافق کردیم.بیست و یکمین اجاس 
سران سازمان همکاري شانگهاي امروز جمعه با حضور سران 1۲ 
کشــور عضو و ناظر از جمله حجت الاسام سید ابراهیم رئیسي، 

رئیس جمهور کشورمان در شهر دوشنبه برگزار شد.
منبع: تابناک
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